
Protokół nr 1/24

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej oraz Komisji 

Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 06 czerwca 2024 w sali 229 B

Urząd Miasta Piły

czas trwania (10:00 – 16.00)

Na posiedzeniu obecnych było 9 członków Komisji Spraw Społecznych (nieobecna radna Kama 

Frąckowska-Pilarska), 5 członków Komisji Gospodarki Miejskiej (nieobecny radny Marek Toboła), 

6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy obecności radnych są zawarte w dokumencie: 

„ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ RADY MIASTA PIŁY w dniu 2024-06-06”

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej  powitał  Pana Pawła 

Jarczaka – zastępcę Prezydenta Miasta Piły,  Panią Ewelinę Ślugajską - Skarbik Gminy Piła,  Pana 

Romana  Szarzyńskiego  -  Sekretarza  Gminy  Piła,  oraz  dyrektorów  jednostek  organizacyjnych 

Urzędu Miasta Piły.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  po  stwierdzeniu 

quorum otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy I a 

III sesją Rady Miasta Piły – druk nr 18.

3. Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z 

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 kwietnia 2024 r. do 10 maja 2024 r – druk nr 17.

4. Raport o stanie Gminy Piła – druk nr 30.

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Piła.

6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  udzielenia  Prezydentowi 

Miasta Piły wotum zaufania za rok 2023 – druk nr 14.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego, wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2023 rok – druk 

nr 7.
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a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Piły za 

2023 rok – druki nr 8, 9.

b)  Uchwała  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Piły za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Jednostki i objaśnieniami – druk nr 10.

c) Dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2023 rok.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 

2023 rok – druk nr 11.

a) Uchwała Nr 1/2024 Komisji  Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 24 kwietnia 2024 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piły za rok 2023 oraz wniosku o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2023 rok – druk nr 12.

b) Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok – druk nr 13.

9. Projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta Piły na lata 2024 – 

2040 – druk nr 32.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok – druk nr 

33.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej – druk nr 26.

12. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  szczegółowych  zasad, 

sposobu i  trybu umarzania,  odraczania terminów spłat,  lub rozkładania na raty płatności 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Piła lub 

jego jednostkom organizacyjnym – druk nr 25.

13. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie oczyszczalni ścieków – druk nr 23.

14. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Śniadeckich i rzeki Gwdy – druk nr 24.
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15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic 

Pelikanowej i Wroniej oraz rzeki Gwdy – druk nr 29.

16. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

wynajęcie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia 

umowy najmu – druk nr 20.

17. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy – druk nr 

21.

18. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

wynajęcie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia 

umów najmu – druk nr 22.

19. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Piła za rok 2023 – druk nr 15.

20. Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Pile na lata 2022 -2025 za 

rok 2023 – druk nr 16.

21. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania skargi według 

właściwości – druk nr 27.

22. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na Miejski 

Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w Pile – druk nr 28.

23. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wskazania przedstawiciela 

Rady Miasta Piły do II kadencji Komitetu Rewitalizacji miasta Piły – druk nr 34

24. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia zasad przyznawania 

i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Piły, oraz zwrotu kosztów podróży służbowych – 

druk nr 31.

25. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 19.

26. Wolne głosy, wnioski i informacje.

27. Zamknięcie obrad.

*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 
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do  informacji  publicznej  (Dz.  U.  z  2022  r.  poz.  902)  oraz  art.  24  ust.  1  Rozporządzenie  Parlamentu 

Europejskiego  i  Rady (UE)  2016/679 z  dnia  27  kwietnia  2016 r.  w sprawie  ochrony osób fizycznych 

w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz.  UE – 4.5.2016 PL 

z późn. zm.).

Ad  1. Sprawy regulaminowe – przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy I a 

III sesją Rady Miasta Piły – druk nr 18.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 11 czerwca 2024 r.

Ad  3.     Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z   

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 kwietnia 2024 r. do 10 maja 2024 r –  druk nr 17.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej zapytał  czy  do 

przesłanego sprawozdania radni mają  pytania i otworzył dyskusję.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta zadała pytanie odnośnie 

punktów 23, 25 i 42. Punkt 23 - określenie podmiotu odpowiedzialnego za prowadzenie polityki 

zdrowotnej  w  zakresie  Programu  Profilaktyki  i  Wczesnego  Wykrywania  Osteoporozy,  wśród 

mieszkańców Piły na lata 2023 – 2025 r. Punkt 25 nieuwzględnienie przez Panią Prezydent Beatę 

Dudzińską wniosku o zmianę miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. 

Lelewela.  Punkt  42  wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  na  rzecz  dotychczasowego  użytkownika 

wieczystego nieruchomości o powierzchni 0,0491 ha, położonej przy ul. Mickiewicza w Pile. Jest 

to nieruchomość zabudowana. 

Radna Emilia Piechocka poprosiła o podanie bliższych informacji na temat punktu 15. Punktu 18 

- co było tematem spotkania i co zostało ustalone? Punktu 26 – czego dotyczą nieruchomości, czy 

są to lokale, czy mieszkania? Punkty 27 i 59 dotyczące budowy „Asta Areny” - co zostało ustalone? 

Punktu 40 – jakie to lokale i gdzie się znajdują? Punktu 41 – o jaki ogródek letni chodzi, gdzie 

dokładnie się znajduje?

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie punktu 24 - czego dotyczył wniosek?

Paweł Jarczak, zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział na pytania radnych. Powiedział, 
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że na niektóre pytania Pani Prezydent Beata Dudzińska udzieli odpowiedzi na najbliższej sesji. 

Ad 23.

Program,  dotyczący  osteoporozy  i  profilaktyki  zdrowotnej  jest  finansowany   przez  Narodowy 

Fundusz  Zdrowia.  Jego  realizacja  została  powierzona  firmie  wyłonionej  w  przeprowadzonym 

przetargu - COGITO Sebastian Łaźniak z Kalisza. Firma obsługuje wiele gmin w tym programie.  

Będą również przeprowadzone mobilne badania, dotyczące osteoporozy. Program już funkcjonuje i 

został wysłany pierwszy wniosek o realizację płatności do NFZ dla firmy, która się tym zajmuje.

Ad 25.

Wniosek, dotyczył sposobu użytkowania i przeznaczenia istniejącego budynku gospodarczego na 

budynek mieszkalny. Obecnie na działce są dwa lokale mieszkalne, więc zmiana przeznaczenia 

spowodowałby  zbyt  duże  zagęszczenie  budynków  mieszkalnych,  dlatego  wniosek  nie  został 

uwzględniony.

Ad 42.

Nieruchomość  była  w  użytkowaniu  wieczystym  od  2018  roku  na  rzecz  dotychczasowego 

użytkownika  i  nie  było  tam  miejscowego  plan  zagospodarowania  przestrzennego.  W  okolicy 

nieruchomości znajduje się pralnia „Sonia”, w związku z tym, została podjęta decyzja o wykupie 

terenu.

Ad 18.

Pani Prezydent Beata Dudzińska spotkała się z przedstawicielami firmy Signify Polska.

Ad 26.

Ogłoszenie wykazu nieruchomości przy ul. Młodych. Działka o nr 32/26 o powierzchni 1,6000 ha 

za cenę wywoławczą netto to 177.000 zł. Działki 32/27 i 32/28 o łącznej powierzchni 6 ha, i 2,3000 

ha cena wywoławcza netto wynosiła 528.000 zł. Stanowią one tereny zabudowy usługowej oraz 

obiektów produkcyjnych lub magazynowych.

Ad 27.

Pani Prezydent Beata Dudzińska wzięła udział w radzie budowy dotyczącej inwestycji. Omówiono 

zakres prac i odbyła się wizja lokalna. Zauważono, że pierwszy rząd trybun może być posadowiony 

zbyt nisko, co może utrudniać obserwację zawodów. Jednakże okazało się, że jest on  miejscem do 

przemieszczania  się.  Po  tym spotkaniu  odbyła  się  wizja  lokalna  i  wyciągnięto  wnioski  co  do 

widoczności zawodów na ,,Asta Arenie”.

Ad 59.

Pani Prezydent uczestniczyła w kolejnej radzie budowy stadionu przy ul. Bydgoskiej w Pile, która 

dotyczyła określenia poziomu montażu krzesełek.
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Ad 40.

Lokale   mieszkalne  znajdujące  się  w  budynku  wielorodzinnym przy  ul.  Kossaka,  Wawelskiej, 

Medycznej, Małej, Komuny Paryskiej, Ojca Maksymiliana Kolbe i Bydgoskiej sprzedano w formie 

bezprzetargowej, na rzecz ich dotychczasowych najemców.

Ad 41.

Ogródek letni znajduje się przy ul. Bydgoskiej przy Pubie „CLASSIC” i jest tam corocznie.

Ad 24.

Uwzględniono wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

al. Powstańców Wielkopolskich, Kossaka – „Galeria Kasztanowa”. Wniosek dotyczył uzupełnienia 

istniejącego zagospodarowania terenu obiektami o funkcję usługowo – mieszkalną. Obecny plan ma 

tylko  funkcję  usługową,  w związku z  tym został  złożony wniosek o  poszerzenie  tej  funkcji  – 

dopisanie funkcji mieszkalnej.

Radna Emilia  Piechocka zapytała  czy  jeśli  chodzi  o  punkt  23  to  chodzi  o  tę  samą firmę tj. 

COGITO  Sebastian  Łaźniak  z  siedzibą  w  Kaliszu,  która  realizowała  projekt  przeciwdziałania 

zakażeniom wirusem HPV?”. Ponadto zapytała o punkt 53 -  co było przedmiotem spotkania w 

którym uczestniczyła Pani Prezydent?

Paweł Jarczak, zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że w spotkaniu nie uczestniczył. 

Odpowiedź zostanie udzielona na najbliższej sesji przez Panią Prezydent Beatę Dudzińską oraz na 

punkty 15,18 i 53.

Ad 4.   Raport o stanie Gminy Piła – druk nr 30.  

Raport przedstawił Paweł Szczap – Audytor Wewnętrzny.

Paweł  Szczap  –  Audytor  Wewnętrzny powiedział,  że  raport  o  stanie  Gminy  Piła  jest 

prezentowany  corocznie.  Raport  zawiera  informacje  o  działalności  Prezydenta  Miasta  Piły  w 

szczególności na temat realizacji przyjętych polityk, programów, oraz strategii miasta. Na końcu 

tego dokumentu znajduje  się  informacja  na temat  wykonania  uchwał  Rady Miasta.  Dotyczy to 

zarówno uchwał przyjętych w roku 2023, jak i w latach poprzednich. Raport będzie przedmiotem 

debaty na najbliższej sesji, po czym  zostanie podjęta uchwała o udzieleniu wotum zaufania dla 

Prezydenta Miasta Piły. Raport został sporządzony samodzielnie, wraz z zespołem na podstawie 

zarządzenia  Prezydenta  Miasta  Piły.  Zawiera  zbiór  wszystkich wymaganych informacji  z  mocy 

ustawy.   

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 
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radnych o pytania do Pana audytora.

Radna Maria Miler  zadała pytania, odnośnie budowy infrastruktury drogowej na Motylewie. W 

2022 roku Gmina Piła przeznaczyła na ten cel 17.700.000 zł, a w 2023 roku 12.100.000 zł., były to 

środki w ramach rządowego programu Polski Ład. Wydatek na modernizację pasa startowego na 

lotnisku w Pile – kwota 2.300.000 zł. Jest to za duży koszt. Centrum Przesiadkowe – czy to jest 

zadanie własne Gminy polegające na budowie centrum do przewozów międzymiastowych? czy 

Powiat Pilski partycypował w jakiś kosztach? Jeśli chodzi o grunty to w 2023 r. Gmina Piła oddała  

w  użytkowanie  wieczyste  około  hektara.  „Gdzie  są  położone  grunty,  dlaczego  Gmina  nie 

przekazuje nieodpłatnie drewna po wycince dla świadczeniobiorców z MOPS – u?

Ewelina  Ślugajska,  Skarbnik  Gminy  Piła  odpowiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  projekt  budowy 

infrastruktury drogowej na Motylewie, to nic w budżecie nie ubyło. Projekt jest dofinansowany z 

Polskiego  Ładu.  Pierwotnie  założenia  były  na  poziomie  20.000.000  zł.  Procedura  przetargowa 

wyłoniła  najlepszego  wykonawcę.  Wykonawca  -  firma  Viabud  z  Czarnkowa  zaproponował 

najlepszą ofertę cenową plus koszty inspektora nadzoru  budowlanego po stronie gminy. Termin 

realizacji  inwestycji  jest  niezagrożony,  ale  niestety  projekt  ten  obejmuje  przejście  przez  część 

gruntów własności prywatnej i  co do zasady Polski Ład nie obejmuje finansowania w zakresie 

ZRID – u. Powstanie konieczność zabezpieczenia w budżecie kwoty około 1.300.000 zł na wypłatę 

odszkodowań dla właścicieli tych gruntów. Polski Ład zakładał finansowanie w ramach tylko jednej 

procedury przetargowej, zatem koszty ZRID – u i inspektora nadzoru budowlanego są po stronie 

Gminy.  Jeżeli  chodzi  o  Centrum  Przesiadkowe,  to  projekt  budowy  był  elementem  jednego  z 

największych projektów inwestycyjnych, jakie miasto Piła do tej pory zrealizowało. Jest to ściśle 

związane  z  gospodarką  niskoemisyjną.  Projekt  obejmował  kilkadziesiąt  pozycji  -  od  ścieżek 

rowerowych,  po  oświetlenie  uliczne,  zatoki  autobusowe,  skwery,  itd.  Ze  względu  na  brak 

pozwolenia na budowę  termin realizacji budowy Centrum Przesiadkowego został przesunięty o 2 

lata.  Z  powodu  waloryzacji  koszty  inwestycji  wzrosły  o  około  600.000  zł.  Były  Wojewoda 

Wielkopolski Michał Zieliński wydał pozwolenie zastępcze, co pozwoliło, aby gmina w terminie 

związania z Urzędem Marszałkowskim umową o dofinansowanie mogła zadanie zrealizować. W 

innym przypadku mieszkańcy Gminy utraciliby około 3.000.000 zł. Powiat nie dołożył się, zadanie 

było dofinansowane przez Urząd Marszałkowski pierwotnie kwotą około 85%, ale w związku z 

waloryzacją  i  innymi  elementami  procent  dofinansowania  zdecydowanie  się  zmniejszył.  Jeśli 

chodzi  odpowiedź  w  kwestii  modernizacji  pasa  startowego  lotniska  w  Pile,  to  został  on 

oczyszczony. Czekamy w tej chwili na wydanie certyfikatu – lotniska w ograniczonej certyfikacji. 

Aby certyfikację uzyskać niezbędne jest oczyszczenie pasa startowego, oczyszczenie i uzupełnienie 

dylatacji, które znajdują się na tym pasie i oznakowanie poziome, które zostało zakończone w tym 
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roku.  Zakończenie  prac  planowane  jest  na  koniec  2024  roku.  Lotnisko  w  Pile  ma  dobrą 

infrastrukturę, w tym pas startowy o długości ponad 2 km. Brakuje oświetlenia stałego lotniska, ale 

Gmina Piła  postara  się  pozyskać środki  na ten cel  z  Funduszy Szwajcarskich.  Projekty z  nimi 

związane mają na celu długofalowy rozwój miasta. Jeżeli chodzi o tereny oddane w użytkowanie 

wieczyste o powierzchni około 1 hektara - pytanie zostanie przekazane do Pani Prezydent Moniki 

Łukomskiej lub do pracownika merytorycznego Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Radna Maria Miler powiedziała, że ma wątpliwości dotyczące lotniska, ponieważ fundusze unijne 

prawdopodobnie nigdy nie zostaną przyznane na modernizację tak małego lotniska.  Dodała,  że 

rozumie zasadność wydatków w zakresie frezowania powierzchni pasa startowego, ale jeśli chodzi 

o  inne  elementy  finansowane  z  budżetu  Gminy,  to  należałoby  przeprowadzić  konsultacje  z 

mieszkańcami naszego miasta. Projekt służy bardzo małej elitarnej grupie odbiorców.

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta powiedziała, że nie zgadza się z poglądem  radnej 

Marii  Miler,  że  projekt  służy  wyłącznie  bardzo wąskiej  elitarnej  grupie  osób. Podczas  komisji 

wyjazdowej,  na  terenie  lotniska  w  ciągu  godziny  odleciało  i  przyleciało  8  samolotów,  zatem 

zainteresowanie  jest  spore.  Ośrodki  cywilne,  handlowe  spoza  terenów  Piły  bardzo  chętnie 

korzystają z tej formy transportu. Mogą bowiem szybko dotrzeć do żądanych miejsc. Poza tym 

jesteśmy  obecnie  w  takiej  sytuacji  politycznej,  historycznej  i  bezpieczeństwa,  że  w  zasadzie 

powinniśmy szczególnie zadbać o lotnisko, bo może być w przyszłości wykorzystane jako lotnisko 

zapasowe dla sił  lotniczych.  Lotnisko to nie może pełnić roli  lotniska pasażerskiego,  ale  może 

doskonale się sprawdzić jako lotnisko zapasowe dla samolotów wojskowych. Można zwrócić się do 

Ministra Obrony Narodowej z prośbą o wyasygnowanie dodatkowych środków w celu wsparcia 

procesu modernizacji, aby w przyszłości mogło spełniać rolę lotniska zapasowego. Bardzo duży 

nacisk położyć trzeba, aby płyta pasa startowego była w stanie idealnym, bez choćby drobnego 

pęknięcia.

Radna Maria Miler powiedziała, że została źle zrozumiana. Nie chodzi o negację, że lotnisko ma 

przestać istnieć,  bo byłoby to skandaliczne przy takiej  infrastrukturze jaka jest.  Chodzi tylko o 

finansowanie. Jeśli jakieś podmioty mają korzystać z lotniska to niech się to odbywa na zasadzie 

partnerstwa publiczno – prywatnego. Niech to będą środki z zewnątrz,  ale nie obciążajmy tym 

mieszkańców, bo nie uniesiemy ciężaru tej inwestycji.         

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta powiedziała, że sądziła, iż Pani Radnej chodzi o to, 

że wątpi w zasadność prac związanych z renowacją płyty lotniska.

Radna Maria Miler odpowiedziała, że o to nie chodzi.
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Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej powiedział,  że 

słuszność  podjętych  w  tym  zakresie  działań  u  nikogo  chyba  nie  budzi  cienia  wątpliwości. 

Przypomniał,  że  lotnisko  dwie  kadencje  wstecz  zostało  przekazane  do  Ministerstwa  Obrony 

Narodowej i tylko dzięki zaangażowaniu i determinacji Prezydenta Miasta Piły Piotra Głowskiego 

wróciło  ono  pod  zarząd  Gminy.  Dzięki  temu tworzone  są  miejscowe  plany  zagospodarowania 

przestrzennego tego obszaru, które mają wspomóc jego rozwój. W perspektywie trzydziestoletniej 

są już zapisane zadania, o których się mówi od dłuższego czasu. Ma to bezpośredni związek z  

przejęciem tego terenu od Ministerstwa Obrony Narodowej (MON). Planowane jest tam połączenie 

drogi krajowej nr 10 z ul. Wojska Polskiego i to jest zadanie na zaawansowanym etapie realizacji.  

Prace  ziemne  są  już  prowadzone  na  tym  terenie,  ponieważ  zabezpieczono  już  środki  na  ich 

realizację.  Pierwszy  etap  polegający  na  budowie  odcinka  2  km  drogi  lada  chwila  będzie 

realizowany. Co do samego lotniska to pojawiają się fundusze zewnętrzne. Perspektywa realizacji 

tego tematu wciąż się klaruje.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał czy radni mają 

jeszcze jakieś pytania w przedmiotowej sprawie.

Radni nie zadawali pytań.

Ad 5. Debata nad raportem o stanie Gminy Piła.

Raport będzie przedmiotem debaty na sesji w dniu 11.06.2024 r.

Ad  6.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  udzielenia  Prezydentowi 

Miasta Piły wotum zaufania za rok 2023 – druk nr 14.

Projekt uchwały będzie przedstawiony na sesji w dniu 11.06.2024 r.

Radna Halina Łuś  zadała pytanie - czy będziemy rozmawiać personalnie w sprawie udzielenia 

wotum zaufania obecnej Prezydent Beacie Dudzińskiej czy poprzedniemu Prezydentowi Piotrowi 

Głowskiemu, czy jedno i drugie?

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że „raczej” 

dotyczy to Prezydenta, który wtedy zarządzał miastem.

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że ustawa nie precyzuje przy 

pierwszym roku i zmianie kadencji na temat którego prezydenta i któremu prezydentowi udzielamy 
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wotum  zaufania.  Stanowi  natomiast,  że  w  gminie  jest  ciągłość  władzy  i  w  związku  z  tym 

dyskutujemy nad całością działań wykonywanych przez obecnego prezydenta i poprzedniego. Nie 

ma możliwości rozgraniczenia.

Radna Halina  Łuś zapytała,  czy  absolutorium dotyczy  konkretnej  osoby  czy  prezydenta  jako 

funkcji ?

Paweł  Jarczak,  Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział,  że  pytanie  to  dotyczy formuły 

prawnej,  w  ostatnim  i  w  pierwszym  roku  kadencji  nowego  prezydenta  udzielenie,  bądź 

nieudzielenie  wotum zaufania  nie  niesie  za  sobą  konsekwencji  prawnych.  Ustawa  stanowi,  że 

dwukrotne nieudzielenie wotum zaufania powoduje możliwość przeprowadzenia referendum. 

Ad 7.    Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania   

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2023 rok – druk nr 7.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła.

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że przepisy stanowią, że co do zasady 

absolutorium dotyczy  stanowiska,  a  nie  konkretnej  osoby.  Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu 

zostało przekazane 10 dni wcześniej przed końcem ustawowego terminu, co pozwoliło Komisji 

Rewizyjnej  szybciej  wydać  opinię  i  przekazać  ją  do  oceny  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej 

(RIO).  Wszyscy  radni  otrzymali  ponadto  sprawozdanie  finansowe,  które  prezydent  z  mocy 

sprawowanej funkcji jest zobowiązany przedłożyć do RIO i Radzie Miasta. Są to sprawozdania 

finansowe za rok 2023, oraz informacja opisowa, która w ostatnich latach została nałożona przez 

ustawodawcę jako obowiązkowy element,  związany z prowadzeniem polityki  rachunkowości  w 

Gminie Piła. Sprawozdanie opisane jest dość szczegółowo. W okresie miesiąca grudnia 2023 roku i 

początku  stycznia  2024  roku,  w  których  funkcję  Prezydenta  Miasta  Piły  pełnił  Pan  Mateusz 

Daszkiewicz, zarządzenia nie były podejmowane. Budżet opierał się na ostatnich zmianach, które 

mogły być wprowadzone. Październikowa sesja, która odbywała się bez udziału Prezydenta, ale 

jeszcze  na  podstawie  złożonych  przez  niego  uchwał,  gdy  pełnił  funkcję,  pozwalała  na 

przygotowanie budżetu na rok 2024. W trakcie roku pojawiło się dużo zmian, dużo pozycji, które 

zostały  wprowadzone  do  budżetu.  Jak  pojawiały  się  dochody,  to  pojawiały  się  nowe  wydatki 

majątkowe, nowe inwestycje. Zwiększeniu uległy również subwencje, które w lipcu i sierpniu 2023 

roku wpłynęły do budżetu miasta w postaci subwencji uzupełniającej. Pozwoliły one na to, aby w 

jednostkach  oświatowych  można  było  zrealizować  szereg  inwestycji.  Nietypowymi  zadaniami 

realizowanymi drugi rok z rzędu przy wsparciu funduszy zewnętrznych – Funduszy Norweskich są 
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zadania realizowane w zakresie wydatków majątkowych i bieżących. Środki w wysokości ponad 

15.000.000 zł pozwoliły na realizację kilku przedsięwzięć. Głównym zadaniem była modernizacja i 

adaptacja budynku „Okrąglaka” przy ul. Okólnej 32 w Pile i oddanie tego budynku do zarządzania.  

Obiekt  służy  osobom  starszym  i  niepełnosprawnym.  Fundusze  Norweskie  oprócz  tego,  że 

finansowały  zadania  inwestycyjne,  pomogły  również  w  utrzymaniu  obiektu  i  funkcjonowaniu 

działającego stowarzyszenia.  Projekt  był  nietypowy, ponieważ w głównej  mierze opierał  się  na 

współpracy  ze  stowarzyszeniami.  Włączenie  stowarzyszenia  do  projektu  było  obowiązkowe. 

Ważnym elementem, który zaistniał było Stowarzyszenie HSA „Krok po kroku”, czyli nurkowie, 

którzy  działają  na  „Płotkach”  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych,  które  mogą  z  tego  obiektu 

skorzystać. Zarówno wydarzenia miękkie, które zostały sfinansowane jak i zakupy inwestycyjne w 

postaci  skafandrów,  które  są  tam  użytkowane,  to  bardzo  ważne  zadania  społeczne,  które 

realizowane są na rzecz osób z niepełnosprawnościami. Zadań realizowanych było bardzo wiele: od 

Funduszy Norweskich, Polskiego Ładu, Cyfrowej Polski itd. Ostatnie projekty w ramach WRPO 

pozwoliły  na  zakończenie  rozliczeń  inwestycji.  Pozyskano  pieniądze  z  wszystkich  funduszy,  z 

których  można  było  skorzystać  i  gdyby  można  było,  to  skorzystano  by  również  ze  środków 

zewnętrznych na modernizację pilskiego lotniska.

Ewelina  Ślugajska  –  Skarbnik  Gminy  Piła  powiedziała,  że  MON  zlikwidowało  lotnisko 

wojskowe w Pile w 1997 roku. Uzyskanie certyfikatu lotniska w ograniczonej certyfikacji wiąże się 

z  tym,  że  Gmina  Piła  będzie  miała  obowiązek  w każdej  sytuacji  stworzyć  wojsku  możliwość 

korzystania  z  tego  obiektu.  Podobnie  jest  na  lotnisku  w Suwałkach.  Lądują  tam helikoptery  i 

samoloty wojskowe. Gdyby to był obiekt stricte wojskowy musiałby wrócić pod zarządzanie MON 

i  być  na  wyłączność  wojska.  Partnerstwo  publiczno  –  prywatne  wymaga  otrzymania  koncesji, 

certyfikacji,  wyłonienia  współfinansującego  w  postaci  firmy  prywatnej,  która  zajmowałaby  się 

zarządzaniem lotniskiem w imieniu gminy i czerpaniem z tego tytułu pożytków.  Co do przyszłości 

lotniska,  to  trzeba  będzie  szukać  zewnętrznych  źródeł  finansowania,  aby  nadmiernie  tym  nie 

obciążać mieszkańców miasta. Jeśli chodzi o kluczowe dane ze sprawozdania to zrealizowano w 

roku 2023 dochody na kwotę 427.156.000 zł, z czego największe dochody w historii miasta Piły 

stanowiły dochody majątkowe i  przekroczyły kwotę 57.653.000 zł.  Pochodziły one głównie ze 

sprzedaży  majątku.  Powstała  nadwyżka  budżetowa,  która  nie  była  planowana  i  pochodziła  ze 

sprzedaży dużej nieruchomości gruntowej w pobliżu al. Wojska Polskiego. Jest to działka, za którą 

miasto  Piła  otrzymało  kwotę  ponad  24.500.000  zł.  Środki  już  zostały  wpisane  do  budżetu  z 

przeznaczeniem na inwestycje. Dochody bieżące udało się zrealizować na poziomie 100% planu. Są 

one w takim stopniu projektowane, aby w ciągu roku budżetowego nie pojawiły się wątpliwości co 

do możliwości ich zrealizowania. Wydatki ogółem przekroczyły kwotę 425.368.000 zł,  z czego 

wydatki majątkowe stanowiły blisko 75% planu i wyniosły nieco ponad 75.882.000 zł, a wydatki 

bieżące to kwota blisko 350.000.000 zł. Główne wydatki w tym zakresie to wydatki sztywne, stałe 
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na które  Gmina nie  ma wpływu.  Są  to  między innymi wydatki  w zakresie  wynagrodzeń,  a  w 

głównej  mierze  wynagrodzenia  w  sektorze  jednostek  oświatowych,  czyli  przedszkola,  żłobki  i 

szkoły podstawowe. Nadwyżka operacyjna osiągnęła w tym roku kwotę 20.000.000 zł, co pozwala 

zabezpieczyć  działania  inwestycyjne,  które  będą  podejmowane w kolejnych latach.  Gmina  jest 

przygotowana na nową perspektywę unijną – na zabezpieczenie wkładów własnych do projektów, 

na które w tym roku trzeba w nowej perspektywie unijnej zabezpieczyć 30%. Rozpoczął się już 

nabór  do projektów realizowanych w ramach Krajowego Planu Odbudowy (KPO).  Gmina Piła 

zgłosiła  już  swój  akces  do  projektów ZIT.  Do końca  czerwca bieżącego roku zostaną  złożone 

kolejne projekty. Do 16 grudnia 2024 r. można składać wnioski w ramach wykorzystania Funduszy 

Szwajcarskich. Gmina jest w tym momencie w trakcie przygotowywania wniosków. Obejmują one 

szereg dokumentów strategicznych, studium  wykonalności dla każdego projektu, ze wskaźnikami 

włącznie. Wymagają one wielu opinii i w dużej mierze również pozwoleń na budowę. Nadwyżka 

budżetowa,  którą  udało  się  wypracować  w  tym  roku  osiągnęła  kwotę  ponad  1.788.000  zł.  

Planowany deficyt budżetowy w 2024 roku został ustalony na kwotę ponad 60.000.000 zł. Jeśli 

chodzi  o  powody,  z  jakich  nadwyżka  budżetowa  wystąpiła  to  były  to  wpływy  ze  sprzedaży 

nieruchomości na kwotę 24.500.000 zł, które zasiliły budżet jeszcze w grudniu 2023 roku. Do tego 

dodać trzeba mniejsze wykonanie inwestycji na poziomie około 26.000.000 zł w poprzednim roku, 

oraz mniejsze wykonanie wydatków bieżących na poziomie 18.000.000 zł, co spowodowało przy 

dochodach  bieżących  dobrze  wykonanych  wystąpienie  tej  nadwyżki.  Została  już  ona  ujęta  w 

tegorocznym budżecie – Gmina realizuje już szereg inwestycji na kwotę blisko 118.000.000 zł. Jest 

to największy budżet inwestycyjny w historii miasta Piły. W przypadku wprowadzenia korekt do 

budżetu,  wydatki  inwestycyjne  mogą  przekroczyć  kwotę  120.000.000  zł.  Jeśli  chodzi  o  dwa 

największe  źródła  dochodu w postaci  podatków PIT i  CIT,  to  udziały  w podatku CIT zostały 

zabezpieczone na mniejszą kwotę, niż w okresie ostatnich czterech lat. Dochody z PIT w 2023 roku 

zostały ustalone kwotą na poziomie 75.500.000 zł. Jest to znacznie mniej niż np. w latach 2021 -  

2022, wtedy osiągnęły one poziom blisko 90.000.000 zł. W roku 2020 była to kwota 82.000.000 zł.,  

a  w  2019  roku  kwota  84.000.000  zł.  W sierpniu  2023  roku  miasto  Piła  otrzymało  subwencję 

uzupełniającą w kwocie 25.900.000 zł. W związku z tym dochody z PIT, które zostały wcześniej  

uszczuplone, decyzją rządu zostały uzupełnione. W 2019 roku dochody z PIT kształtowały się na 

poziomie 85.000.000 zł, w 2020 roku w kwocie 82.000.000 zł, ponieważ decyzją rządu zostało to 

już zamrożone. W latach 2021 i 2022  była to kwota 89.000.000 zł. Patrząc na tendencję z ostatnich 

lat,  dochody z  PIT rosły od 3.000.000 – 7.000.000 zł  rocznie.  Subwencja  uzupełniająca,  którą 

miasto uzyskało w sierpniu ubiegłego roku stanowi rekompensatę zamrożenia dochodów z PIT w 

ostatnich trzech latach. Jeśli chodzi o subwencję oświatową, to od roku 2020 była ona na poziomie 

54.000.000 zł i była bardzo podobna do tej z 2019 roku, ponieważ zlikwidowano wtedy gimnazja. 

Nastąpił  spadek  liczby  dzieci,  które  kontynuowały  edukację  w  szkołach  średnich.  Cała 
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infrastruktura  uległa  zatrzymaniu.  Koszty  związane  z  wydatkami  sztywnymi,  kosztami 

wynagrodzeń utrzymały się na tym samym poziomie. W 2021 roku subwencja oświatowa była na 

poziomie 57.000.000 zł,  w 2022 r.  -  62.000.000 zł,   a  w 2023 – 69.000.000 zł.  Jeśli  chodzi o 

dochody z podatku od nieruchomości, to w latach 2020 – 2023 osiągnęły one następujące kwoty: 

47.000.000 zł, 49.000.000 zł, 54.000.000 zł i 60.000.000 zł. Szacowany jest wzrost dochodów z 

tego tytułu rzędu 4.000.000 zł – 5.000.000 zł rocznie. Dotacje celowe to kwota blisko 28.000.000 zł  

z zakresu administracji rządowej. Głównie dotyczą one działalności MOPS w Pile, w tym fundusz 

alimentacyjny, zadania zlecone w zakresie opieki, dożywianie dzieci. Środki w ramach funduszy 

unijnych  to  kwota  około  8.000.000  zł,  w  drodze  umów  i  porozumień  z  innymi  jednostkami 

samorządowymi  to  kwota  3.300.000  zł  i  pozostałe,  które  również  wpłynęły  na  podstawie 

przekazanych  dotacji  w  kwocie  około  8.000.000  zł.  Są  to  dotacje  przekazane  od  jednostek 

samorządu terytorialnego na funkcjonowanie przedszkoli niepublicznych i publicznych, w ramach 

których dzieci z tych gmin korzystają z przedszkoli z terenu Gminy Piła. Dodatkowo otrzymano 

środki w ramach funduszu przeciwdziałania COVID – 19, który funkcjonował jeszcze w 2019 roku. 

W 2022 roku była to kwota około 16.000.000 zł , w 2023 – 10.000.000 zł, a w 2024 już tylko kwota 

500.000 zł. Oprócz tego Gmina Piła otrzymała dotację z funduszu, w związku z toczącą się od 

ponad dwóch lat wojną na terytorium Ukrainy. Jeśli chodzi o dochody majątkowe to największymi 

wpływami są dochody ze sprzedaży nieruchomości gruntowych. Jest to kwota prawie 34.000.000 zł 

łącznie w całym roku. Do tego dochodzą również przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności  i  ok  22.000.000  zł  otrzymane  w ramach  dotacji  na  zadania  inwestycyjne, 

dofinansowane środkami zewnętrznymi. Są to różne działania w ramach Polskiego Ładu, Funduszy 

Norweskich,  a  także  Urząd  Marszałkowski.  Do  największych  zrealizowanych  dochodów 

majątkowych należą: „Rewitalizacja przestrzeni publicznej w Pile – tereny nadrzeczne rzeki Gwdy 

–  III  etap,  budowa  infrastruktury  sportowo  –  rekreacyjnej”,  „Rozwój  miejskiego  transportu 

niskoemisyjnego – mobilność miejska”,  „Przebudowa ul.  Młodych w ciągu drogi  powiatowej”, 

„Budowa ul. Krzywej”,  „Miasto Piła z nową energią!”, przestrzeń, w ramach bioróżnorodności, 

skwer  miododajny  na  ul.  Orzeszkowej  w  Pile,  mieszkania  chronione,  remonty  i  przebudowa 

budynków z funduszu dopłat  BGK – modernizacja pustostanów miejskich,  na które otrzymano 

prawie 85% dofinansowania, rozbudowa garażu OSP w Pile przy ul. Wieniawskiego, w tym zakup 

samochodu, który został pokryty środkami z funduszu zewnętrznego w kwocie 500.000 zł. Miasto 

Piła dopłaciło do zakupu tego samochodu blisko 800.000 zł. Jeżeli chodzi o najważniejsze wydatki  

bieżące  to  są  to  wydatki  na  oświatę  i  wychowanie.  Stanowią  one  blisko  45% całego  budżetu 

wydatków bieżących. Prawie 18% stanowi dział „Rodzina i pomoc społeczna” łącznie. W ubiegłym 

roku przeznaczono prawie 155.000.000 zł na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, z czego 

blisko  30%  stanowiły  wynagrodzenia  w  jednostkach  oświatowych,  a  14%  -  w  pozostałych 

jednostkach. Drugą grupę wydatków stanowiły wydatki związane z realizacją zadań statutowych, 
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dotyczy to komunikacji miejskiej, remontów i utrzymania dróg, media, oświetlenie ulic – stanowiło 

to kwotę blisko 94.500.000 zł. Trzecią grupę stanowią dotacje z budżetu miasta i w dużej mierze są 

to dotacje kierowane do podmiotów niepublicznych, czyli do przedszkoli niepublicznych, w tym 

specjalnych  niepublicznych.  Świadczenia  na  rzecz  osób  fizycznych,  czyli  wszystko  to,  co  jest 

realizowane na rzecz mieszkańców miasta  w ramach działalności  MOPS w Pile,  jest  to  kwota 

blisko 39.000.000 zł. Wszystkie wymienione pozycje stanowią kwotę blisko 330.000.000 zł  po 

stronie wydatków budżetowych. Średnia liczba dzieci w przedszkolach publicznych w 2023 roku 

wyniosła 2.070 i 777 w niepublicznych.

Paweł  Jarczak,  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  dzieci  spoza  Piły  są 

przyjmowane do przedszkoli w Pile w momencie, gdy nie ma zapotrzebowania.  

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że są miejsca wolne w przedszkolach. 

Szydłowo i Ujście to gminy z których dzieci korzystają z naszych przedszkoli. We wrześniu tego 

roku zostanie otwarte nowe przedszkole w Szydłowie,  więc jest  spora szansa,  że dzieci  z tego 

rejonu nie będą wtedy w Pile. Jeżeli chodzi o projekty unijne dofinansowane przy pomocy funduszy 

zewnętrznych to wymienić można projekt „Miasto Piła, z nową energią! - pomoc techniczna”. Jest 

to projekt,  który realizuje opracowanie dokumentacji  technicznej,  oraz wsparcie rozwoju miast. 

Dzięki otrzymanym środkom finansowym z tego tytułu udało się zrealizować projekty, związane 

między innymi z niskoemisyjnością, transportem publicznym. Środki te zostały wykorzystane w 

100% na przygotowanie strategii, a bez opracowania strategii nie można się ubiegać o jakiekolwiek 

środki  zewnętrzne.  Kolejnymi  programami  są  „Cyfrowa  Gmina”,  „Piła  stawia  na  maluchy”  i 

Erasmus. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące na oświatę to w 2023 roku Gmina Piła wydała blisko 

155.000.000 zł na całą oświatę. Przy czym, jeśli chodzi o dochody, które posłużyły finansowaniu to 

subwencja i dotacja które wyniosły około 73.300.000 zł. Pozostałe wydatki są rzędu 11.000.000 zł. 

Dochody  na  oświatę  wynoszą  około  85.000.000  zł.  Wydatki  na  oświatę  poniesione  w 2022  r. 

stanowiły  kwotę  133.000.000  zł.  Jeśli  chodzi  o  pomoc  społeczną  to  największe  pieniądze 

przekazano tytułem wypłaty świadczeń wychowawczych. Stanowi to kwotę blisko 30.000.000 zł.  

Świadczenia  rodzinne,  z  funduszu  alimentacyjnego,  składki  ubezpieczeniowe  to  kwota  blisko 

23.000.000 zł. Oprócz tego przekazano środki na funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej i jego 

podopiecznych. Kolejną pozycją są dodatki mieszkaniowe, na które wydano kwotę około 3.155.000 

zł w 2023 roku. Dla porównania w roku 2021 i 2022 wartości te oscylowały w granicy 2.300.000 – 

2.400.000  zł.  Zasiłki  stałe  i  pomoc  w  naturze  kwota  3.128.000  zł.  Na  wydatki  związane  z 

gospodarką komunalną i ochroną środowiska, w tym oświetlenie dróg przeznaczono kwotę około 

6.000.000 zł z budżetu miasta, schronisko - kwota 3.100.000 zł, utrzymanie zieleni w gminach, oraz 

oczyszczanie miast kwota 2.700.000 zł.  MZGM, czyli zasób komunalny gminy – mieszkania i  
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lokale użytkowe w bieżącym roku – na ten cel przeznaczono blisko 19.000.000 zł w poprzednim 

roku. Z tytułu czynszów, dzierżaw wpłynęło tylko 16.000.000 zł, zatem około 2.300.000 zł trzeba 

dopłacić na ten cel. Zaległości czynszowe niestety nie zmniejszają się i kształtują się podobnie jak 

w latach ubiegłych, osiągając kwotę 5.500.000 zł, a odsetki stanowią wartość 2.120.000 zł. Co do 

stawek czynszowych,   to  podlegają  one  kategoryzacji.  Będzie  ona  musiała  być  w najbliższym 

czasie zmieniona, ponieważ uchwała która tę kwestię reguluje pochodzi z 2000 roku.

Wydatki inwestycyjne osiągnęły kwotę ponad 75.882.000 zł. Inwestycje wieloletnie przekroczyły 

kwotę  52.000.000  zł.  Inwestycje  jednoroczne  to  kwota  ponad  21.300.000  zł.  Zakupy  -  kwota 

600.000 zł. Dotacje w zakresie inwestycji to kwota ponad 1.186.000 zł i wydatki na zakup i objęcie 

udziałów stanowiły kwotę blisko 750.000 zł. Dodatkowe dokumenty tj. informacja o stanie mienia, 

informacja o instytucjach kultury, stanowią dodatkowy załącznik do sprawozdania z wykonania 

budżetu. Regionalna Izba Obrachunkowa 18 kwietnia 2024 roku wydała pozytywną opinię na temat 

wykonania budżetu miasta Piły za rok 2023. Kontrolujący zwrócili między innymi uwagę na fakt, 

że Gmina Piła nie może dofinansowywać zadań zleconych. Wojewoda przekazując zadanie gminie, 

powinien zapewnić jego finansowanie, a tak się nie dzieje. Szczegółową informację na ten temat 

można znaleźć na stronie BIP Urzędu Miasta Piły.    

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do Eweliny Ślugajskiej – Skarbnik Gminy Piła.

Radna Halina Łuś powiedziała, że chciała odnieść się do tego konkretnego roku - 2023 kiedy to 

Gminie  Piła  została  przyznana  subwencja  uzupełniająca,  z  tytułu  zmniejszonych  dochodów  z 

podatku PIT do budżetu.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  to  nie  była  pojedyncza  sytuacja,  gdy  budżet  został 

uzupełniony subwencją uzupełniającą. O ile dobrze pamięta, to 2021, albo 2022 roku były środki. 

Co jest przyczyną zmniejszenia dochodów bieżących z działalności cmentarzy? W tym roku jest 

spadek  o  400.000  zł?.  „Różne  rozliczenia  -  dział  758”  „Odsetki  od  lokat,  oraz  środków 

zgromadzonych na rachunku bankowym wynoszą 4.500.000 zł”. Ile wynoszą odsetki od założonych 

lokat i jakiej wysokości środki są na tych lokatach? Skoro stać nas na lokaty, to po co emitować 

obligacje? Dochody uzyskane ze sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy al.  Wojska 

Polskiego o powierzchni 11,5 ha. Sprzedano także działki położone przy ul. Młodych - prawie 2 ha.  

Przetargi na sprzedaż tych nieruchomości odbyły się 2 i 3 czerwca 2024 roku. Cena za m2 wynosiła 

79,72, 86 zł, to trochę mało. To samo przy ul. Młodych - 63 zł za m2, a powierzchnia działki wynosi 

blisko 1 hektar. W przetargach brała udział jedna osoba prawna - była to spółka, która przetargi  

wygrywała nieznacznie podbijając cenę. Przedłużenie linii energetycznych kosztowało 654.000 zł. 
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Gmina Piła za sprzedaż dwóch hektarów osiągnęła taki dochód, jak ze sprzedaży jednej działki na  

Zielonej Dolinie, lub gdzieś w centrum miasta - 500.000 - 600.000 zł. Gdy sumuje się wymienione 

koszty,  które  trzeba  było  pokryć,  to  bilans  inwestycji  praktycznie  wychodzi  na  zero.  Ceny 

wywoławcze  ustalane  na  przetargach  są  zbyt  niskie.  Poprosiła  także  o  szczegóły,  dotyczące 

zamiany nieruchomości gruntowej - niezabudowanej na ulicach Bnińskich i Opalińskich. Cena była 

ustalona na poziomie 5,90 zł za m2. Są także w budżecie środki, pochodzące ze sprzedaży środków 

trwałych, w związku z likwidacją Centrum Strzelectwa Sportowego. Klub Prawa i Sprawiedliwości 

był temu przeciwny. Młodzież musi dojeżdżać na strzelnicę do Chodzieży, gdy chce postrzelać. 

Przykro  się  patrzy,  jak  budżet  miejski  zasilają  drobne  kwoty,  pochodzące  ze  sprzedaży  tego 

majątku. Transport i  łączność - dział 600, dotacja dla MZK tj.  częściowe pokrycie strat za lata 

poprzednie, ile ta strata wynosiła w roku 2022? Przekazano o 3.500.000 zł więcej dotacji dla MZK 

w 2023 roku, w porównaniu z rokiem 2022. Stanowi to rekompensatę z tytułu świadczenia przez 

spółkę usług publicznych, oraz częściowo pokrywa straty z prowadzonej działalności. W związku z 

tym jakie jest  całkowite pokrycie strat  powstałych w MZK za lata  poprzednie? Obsługa długu 

publicznego  –  wzrost  o  2.300.000  zł.  czy  tego  głównym  powodem  są  odsetki  od  obligacji 

komunalnych?  Dział  900  –  Ochrona  powietrza  atmosferycznego  -  czy  na  obsługę  programu 

zatrudniono dodatkowego pracownika? Schronisko dla  zwierząt  –  69 adopcji  psów,  89 adopcji 

kotów zarówno w roku 2022 jak i 2023 - czy to jest zbieg okoliczności, czy przepisywanie? Strona 

219  „Dofinansowanie  części  zabiegów,  w związku  z  wykonywaniem sterylizacji  i  kastracji”  – 

wydatki  600.000  zł,  to  dużo.  Pozostała  działalność,  dział  926  –  Kultura  fizyczna  -  pokrycie 

częściowe straty w Aqua – Pil – 1.160.000 zł w roku 2022, a w 2023 – 2.700.000 zł. Ile wyniosła  

strata spółki za rok 2022, a ile za 2023? Wydatki majątkowe – budowa Centrum Przesiadkowego w 

Pile, Gospodarka mieszkaniowa – dział 700, remont pasa startowego lotniska w Pile. Na remont 

pasa  startowego  Gmina  Piła  wyda  2.300.000  zł,  jeśli  wydatki  wzrosną,  to  dużo.  Oświata  i 

wychowanie – zaplanowano otwarcie gabinetu stomatologicznego w Szkole Podstawowej nr 1 w 

Pile. Wydano na ten cel kwotę 60.000 zł, co z tym gabinetem? Strona 294 – przedszkola -wymiana 

instalacji i rozdzielni elektrycznej w Przedszkolu nr 3 w Pile za kwotę 600.000 zł i to jest dopiero  

77% wykonania. Strona 313 - wykonanie wydatków majątkowych - bardzo niskie jeśli chodzi o 

System Dynamicznej  Informacji  Pasażerskiej  (SDIP)  na  poziomie  16%.  Budowa infrastruktury 

drogowej  na  osiedlu  Motylewo  –  wykonanie  48%.  Budowa  ul.  Szkolnej  –  0%,  Kazimierza 

Wielkiego – 50%, nakładki bitumiczne – 39%. Modernizacja stadionu żużlowego – dofinansowanie 

z „Polskiego Ładu.”. Wykonanie za 2022 rok na poziomie 1.000.000 zł, a za 2023 – 3.745.000 zł. 

Dotacja  z  rządowego  programu  na  ten  cel  wynosi  16.650.000  zł.  Ile  jest  dotacji  z  programu 

rządowego,  a  ile  z  budżetu  gminy? Co z  inwestycją  Placu Zwycięstwa,  realizacja  zaledwie  na 

poziomie 18% ?

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że jeśli chodzi o cmentarz, dochody są 
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mniejsze i wynika to z utrzymania cmentarzy, z wykupu grobowców i miejsc pochówku. Pandemia 

COVID-19  podniosła  znacznie  poziom dochodów w tym zakresie.  Jeśli  chodzi  o  odsetki   od 

rachunku  bankowego  plus  lokaty  to  dobrze  jest,  jeśli  na  lokacie  gromadzone  są  wolne  środki 

pieniężne.  Organizowane  są  przetargi.  Pieniądze  lokowane  są  w tych  bankach,  które  zaoferują 

najkorzystniejsze oprocentowanie. Są to różne banki - PKO BP, BGK, Bank Ochrony Środowiska. 

Lokaty są w różnych terminach np: tygodniowe, dwutygodniowe, miesięczne. Wszystko po to, aby 

pieniądze „pracowały” na koncie.  Jeśli  inwestycja kosztuje np.:  100.000.000 zł  to pieniądze są 

wydatkowane  od  razu  –  muszą  jedynie  być  zabezpieczone  w  budżecie  na  ten  cel.  Fundusz 

Norweski  częściowo  finansuje  budowę  Centrum  Edukacji  Lotniczej.  Fundusze  Norweskie 

zakończyły się 30 kwietnia 2024 roku. Jest już po kontrolach biegłych rewidentów. Dokumenty 

zostały złożone w ministerstwie i czekamy na rozliczenie projektu. Na krótkie okresy lokowane są 

dziesiątki  milionów złotych.  W zeszłym roku  Rada  Polityki  Pieniężnej  (RPP)  podniosła  stopy 

procentowe i z lokowanych środków można było uzyskać 5,5% zysku w skali roku. Jeżeli chodzi o 

emisję obligacji komunalnych to emitowane są w grudniu w danym roku kalendarzowym, tak aby 

nie obciążać nimi budżetu. W tym roku sytuacja była inna, ponieważ umowa funkcjonowała już od 

dwóch lat.  W roku 2022 przesunięto obligacje  na rok następny.  W 2023 roku emisja  obligacji 

musiała być zaplanowana przed wyborami parlamentarnymi. Jeżeli chodzi o ul. Młodych proszę, 

aby sformułować pytania w formie pisemnej, ponieważ trudno jest odnieść się do pytania, dlaczego 

cena za m2 działki na ul. Młodych jest w jednym miejscu 69 zł, a w innym 73 zł. Prawdą jest, że 

najdroższe działki w Pile są na Zielonej Dolinie. Cena za m2 nieruchomości gruntowej osiąga nawet 

230 zł, co jest stymulowane wysokim popytem. Ul. Młodych nie jest w centrum miasta, dlatego 

cena jest odpowiednio niższa, są to działki położone pomiędzy torami kolejowymi, bardzo słabo 

widoczne, biegła tam linia wysokiego napięcia. Przez długi czas nie było tam utwardzonej drogi 

dojazdowej. Ciężko było się tam dostać. Bardzo dobrze się stało, że tereny te zostały sprzedane po 

cenie 79 zł za m2, ponieważ będą generowały dochód w postaci podatku od nieruchomości. Pani 

Prezydent Beata Dudzińska podjęła już decyzję o rewitalizacji tych terenów. Jeśli chodzi o zamianę 

ul. Bnińskich i ul. Opalińskich to pytanie zostanie przekazane Pani Prezydent Monice Łukomskiej.  

Chodziło tam o regulacje pomiędzy budynkami wielorodzinnymi wysokimi, a jednorodzinnymi, 

żeby pomiędzy nimi nie dochodziło do dysproporcji. Jeśli chodzi o odpowiedź na pytanie o dotację 

dla MZK sp. z o.o.,  spółka o stuprocentowym kapitale, funkcjonująca w oparciu o powierzenie 

zadania na obsługę komunikacji miejskiej w Pile. Od 2013 roku Gmina Piła pokrywa koszty zakupu 

nowych autobusów i w formie dzierżawy przekazuje je do użytkowania przez MZK. Jeżeli projekty 

unijne np. z NFOŚiGW pozwalają spółce wystartować w przetargu, to z tego prawa korzysta. W 

jednym roku spółka otrzymała 6 autobusów w tym 2 elektryczne.  W ostatnim czasie nabyto 3 

dodatkowe autobusy elektryczne z Funduszu Ochrony Środowiska. Należy zaznaczyć, że koszty 

wynagrodzeń stale rosną. Spółka składając wniosek o rekompensatę, przedstawia szczegółowy opis 
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kosztu wozokilometra. Rekompensata w poprzednim roku to kwota około 13.000.000 zł, a w tym 

roku to kwota około  14.000.000 zł. W zeszłym roku Gmina Piła podpisała  z Gminą Szydłowo 

umowę na obsługę linii „50” i „60”. Autobusy tych linii kursują z Piły, aż do Mirosławia. Autobus 

nr „60” jeździ do Szydłowa – Jaraczewa. Nowe linie stanowią nowe źródło dochodów spółki – 

około 450.000 zł – Ujście i  ponad 230.000 zł - Gmina Szydłowo. Miasto nie pokrywało straty 

spółki od wielu lat. Majątek spółki zmalał, ponieważ Gmina Piła stała się właścicielem autobusów. 

W związku z tym spółka wystąpiła z wnioskiem o pokrycie powstałych strat kwotą 1.200.000 zł.  

Jeśli  chodzi  o  finansowanie  straty  w  Aqua  –  Pil,  momentem  kulminacyjnym  były  straty 

wypracowywane  w  okresie  pandemii  COVID-19,  kiedy  to  przez  osiem  miesięcy  spółka  nie 

funkcjonowała,  a  koszty  stałe  trzeba  było  pokrywać.  Spółka  komunalna  ze  stuprocentowym 

kapitałem nie może co do zasady korzystać z żadnej pomocy. Funkcjonowaniem spółki miejskiej 

zajmuje  się  gmina.  Spółka  w  międzyczasie  zainstalowała  panele  fotowoltaiczne,  powinna 

zainstalować kolejne o mocy 5 KW. Jednocześnie koszty wypłaty wynagrodzeń stale rosną, w ślad 

za wzrostem płacy minimalnej.  Zgromadzenie wspólników zwołane jest w czerwcu, zatem jeśli 

pojawią  się  nowe  informacje,  to  zostaną  niezwłocznie  przekazane.  Jeśli  chodzi  o  gabinet 

stomatologiczny w Szkole Podstawowej nr  1 na pytanie postara się  odpowiedzieć na sesji  Pan 

Sebastian  Dzikowski  –  Dyrektor  Wydziału  Oświaty.  Odpowiadając  na  pytanie  ile  dzieci  spoza 

gminy korzysta z naszych przedszkoli - 59 w publicznych przedszkolach, 20 w niepublicznych. Są 

to dane z 2023 roku. Jeśli chodzi o Przedszkole nr 3  plan był 77%, ale uwagę należy zwrócić na 

modernizację rozdzielni elektrycznej – zadanie zostało zrealizowane w całości i kwota 465.000 zł  

jest ostateczna. Jeśli chodzi o kastrację, sterylizację i elektroniczne znakowanie zwierząt zadanie 

dofinansowane jest  kwotą 589.000 zł.  Tablice zmiennej treści,  jest  niskie wykonanie,  ponieważ 

zakładano realizację zakupu tablic, które były elementem dużego projektu wpierania gospodarki 

niskoemisyjnej. Było to około 10 lokalizacji. Dwie procedury przetargowe wskazały, że  kwoty, 

które były tam zapisane były zdecydowanie za małe. W związku z tym rozpisano kolejne przetargi.  

Jedna z tablic przy Centrum Przesiadkowym w Pile musiała być oddana do końca  października 

2023  roku,  stąd  tak  niskie  wykonanie.  Będą  organizowane  kolejne  przetargi,  tak  aby  wyłonić 

możliwie jak największą liczbę oferentów. Jeśli chodzi o infrastrukturę na osiedlu Motylewo 44%, 

ponieważ decyzje ZRID i pozwolenia na budowę, które odbywały się w Starostwie Powiatowym, 

były  opóźnione,  ale  nie  na  tyle,  aby  mogły  opóźnić  procedury.  Około  6  marca  2024  roku 

pozwolenie na budowę uprawomocniło się i zadanie ma być wykonane do końca tego roku. Zasada 

jest taka, że najpierw wydajemy środki własne, a dopiero później można się ubiegać o pierwszą 

transzę z promesy. Remont stadionu żużlowego również powinien potrwać do końca tego roku. 

Jeśli chodzi o ul. Kazimierza Wielkiego to prace trwają. Były tam dwie procedury przetargowe. 

Pierwszy etap został zakończony na niższym poziomie, natomiast z końcem 2023 roku ogłoszony 

był  kolejny  przetarg  na  realizację  kolejnego  etapu  przebudowy,  w  styczniu  2024  roku  została 
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podpisana  umowa z  wykonawcą.  Ul.  Szkolna  –  w kwietniu  bieżącego roku udało  się  uzyskać 

pozwolenie na budowę, oferty na przetarg zostały otwarte. Pierwotnie kosztorys opiewał na kwotę 

3.700.000 zł, a jest oferta na kwotę 2.700.000 zł. Oznacza to oszczędności na poziomie 1.000.000 

zł. Niższe koszty wynikają z faktu, iż okres realizacji projektu to jeden rok. Co do liczby adopcji 

psów i kotów która się powiela, to informacja zostanie sprawdzona. Plac Zwycięstwa nie pojawił 

się w budżecie w bieżącym roku, ponieważ w momencie składania projektu nie było Prezydenta 

Miasta. Koncepcje na modernizację tego terenu były przekazane z końcem poprzedniego roku, a 

bliższych informacji udzieli Pani Prezydent Beata Dudzińska.            

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO 

SIĘ    (1), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  zarządził  10  minut 

przerwy w obradach.

Ad  8.    Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za   

2023 rok – druk nr 11.

Projekt uchwały będzie przedmiotem obrad na sesji w dniu 11.06.2024 r.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poprosił  członka 

Komisji Rewizyjnej Teresę Kasior o przedstawienie Uchwały Nr 1/2024 Komisji Rewizyjnej Rady 
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Miasta Piły z dnia 24 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta 

Piły za rok 2023, oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2023 rok.

Teresa Kasior członek Komisji Rewizyjnej powiedziała, że jest to druk nr 12 - uchwała Nr 1/2024 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 24 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o  

wykonaniu budżetu Miasta Piły za rok 2023 oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Piły za 2023 rok. Na podstawie art. 18a, ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym,  (Dz.  U.  2024,  poz.  609)  i  art.  270,  ust.  4,  ustawy z  dnia  27  sierpnia  2009  roku  o 

finansach publicznych, (Dz. U. 2023, poz 1270 z późn. zm.) Komisja Rewizyjna Rady Miasta Piły 

powołana  uchwałą  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  28  listopada  2018  r.  w  składzie:  Radna  Urszula 

Kaczmarek – Wiceprzewodnicząca Komisji, Radny, Ryszard Małecki – Przewodniczący Komisji, 

Radna  Teresa  Kasior  –  członek  Komisji,  Radny  Grzegorz  Płachta  –  członek  Komisji,  Radny 

Zbigniew Pyziak – członek Komisji uchwala, co następuje:

   § 1. punkt 1. Opiniuje się pozytywnie wykonanie budżetu miasta Piły za 2023 rok.

   § 1. punkt 2. Opinia o wykonaniu budżetu stanowi załącznik do niniejszej uchwały.

   § 2. Wnioskuje się o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za rok 2023.

   § 3. Uchwała podlega przekazaniu Regionalnej Izbie Obrachunkowej Oddział Regionalny

         w Poznaniu.

   § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Opinia  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  wykonaniu  budżetu  miasta  Piły  za  2023  rok. 

Komisja działając w przedstawionym składzie na podstawie art. 270, ust. 2 i 3 ustawy o finansach 

publicznych (Dz. U. 2023, poz 1270 z późn. zm.), oraz art 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym, (Dz. U. 2024, poz. 609) w trakcie posiedzeń w dniach 10 kwietnia i 24 

kwietnia  2024  roku  dokonała  analizy  przedłożonych  dokumentów.  Opinia  oparta  jest  o 

sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  Piły  za  2023  rok  wraz  z  opinią  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w  Poznaniu,  w  sprawie  wydania  opinii  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu 

miasta Piły za 2023 rok, wraz z informacją o stanie mienia jednostki z objaśnieniami uchwały z 18  

kwietnia  2024  roku.  Informacja  o  stanie  mienia,  raport  finansowy  jednostki  samorządu 

terytorialnego, wraz z informacją dodatkową sprawozdania finansowego za rok 2023, i informację 

na  temat  wykonania  planów  finansowych.  W posiedzeniach  Komisji  Rewizyjnej  uczestniczyła 

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła, która przedstawiła wykonanie budżetu za rok 2023 i 

udzieliła odpowiedzi na zadane pytania. Druk nr 12 jest opublikowany na stronie BIP.  

Ewelina  Ślugajska  –  Skarbnik  Gminy  Piła powiedziała,  że  Regionalna  Izba  Obrachunkowa 
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dokonuje oceny uchwały Komisji Rewizyjnej. Ocena ta zawarta jest w uchwale z  9 maja 2024 r. w 

sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  udzielenie 

Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta Piły za rok 2023. Skład 

orzekający wyznaczony zarządzeniem z 04.09.2023 r. w osobach Pani Przewodniczącej Katarzyny 

Kosmowskiej, Pani Katarzyny Gawlec – Członka Składu Orzekającego i Pana Michała Suchanka – 

Członka Składu Orzekającego po dokonaniu oceny tej opinii wydał ocenę pozytywną, a wniosek 

został uznany za uzasadniony.

 

Ad  9. Projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta Piły na lata 2024 – 

2040 – druk nr 32.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła.

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że wieloletnia prognoza ulega zmianie, 

w  przypadku,  gdy  dokonuje  się  zmiany  przedsięwzięć  wpisanych  do  załącznika  nr  2,  lub  w 

przypadku  zmiany  deficytu  budżetowego,  lub  gdy  wprowadza  się  wolne  środki,  dodatkowe 

dochody i w przypadku wprowadzenia jakichkolwiek zmian. Jeżeli chodzi o wykaz przedsięwzięć, 

które  się  pojawiły  lub  tych,  w  których  dokonano  zmiany  to  jest  to  program  grantowy 

„Cyberbezpieczny Samorząd”.  Projekt  ten został  złożony jeszcze w poprzednim roku.  Wniosek 

przeszedł  już  wstępną  pozytywną  weryfikację,  a  w  bieżącym roku  weryfikacja  kończyła  się  z 

upływem pierwszego kwartału. Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła zaznaczyła, że przed 

nami  najważniejsze  –  zabezpieczenie  środków i  podpisanie  umowy.  Otrzymano  łącznie  ponad 

900.000 zł w ramach realizacji projektu. Projekt jest rozpisany na trzy lata, w sumie od 2024 do 

2026 roku. Obejmuje zakupy inwestycyjne oraz szkolenia dla Zespołu Radców Prawnych. Jest to 

projekt  istotny  ze  względów  formalnych.  Niebezpieczeństwo  w  internecie,  spowodowane 

podejmowanymi próbami wyłudzenia i atakami hakerskimi jest coraz większe. W związku z tym, 

że tworzymy związki terytorialne z gminami, które są naszymi partnerami w zakresie Miejskiego 

Obszaru  Funkcjonalnego  –  Piła,   wprowadzamy  zadanie  pt.  „Aglomeracyjny  system  dróg 

rowerowych na obszarze ZITMOF Piły” i  na ten cel zabezpieczamy kwotę 440.000 zł -  wkład 

własny  i  aktualizacja  dokumentacji  w  przebiegu  pieszo  –  rowerowego  ciągu  wzdłuż  ulicy 

Mickiewicza. Planowane jest również połączenie istniejących ścieżek rowerowych wzdłuż ulicy 

Kusocińskiego  i  Głuchowskiej.  W  ramach  środków  zewnętrznych  ZIT  wprowadzone  zostaje 

zadanie  pt.:  „Akcja,  Edukacja,  Targi  Edukacyjne  –  Przystanek  Praca”.  Jest  to  projekt  miękki, 

którego realizacja przewidziana jest w latach 2024 – 2026. Termin aplikowania upływa w lipcu 

bieżącego roku. Wkład własny wynosi 293.000 zł. Kolejnym realizowanym zadaniem przez Gminę 

jest  rozbudowa  infrastruktury  drogowej  na  osiedlu  Motylewo.  Istnieje  potrzeba  zabezpieczenia 

dodatkowych  środków  finansowych  na  ten  cel  w  kwocie  1.300.000  zł.  Jest  to  związane  z 

21



przebudową  osiedla  –  ciągów  komunikacyjnych.  Kwota  przeznaczona  będzie  na  wypłatę 

odszkodowań  dla  właścicieli  nieruchomości,  przez  które  ta  droga  będzie  przebiegać.  Wszelkie 

procedury w tym zakresie toczą się obecnie w Starostwie Powiatowym w Pile.  Jeżeli  chodzi o 

pozostałe  zmiany  w  prognozie  wieloletniej,  to  trzeba  dokonać  pewnych  korekt  w  zakresie 

realizowanych  zadań.  Wskaźnik  zadłużenia  do  dochodów  Gminy  wynosi  33,40%,  co  stanowi 

spadek do projektu budżetu o 1,6%.Wskaźnik indywidualny wynikający z art. 248 wynosi 6,78% i 

12,57%.     

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do Eweliny Ślugajskiej – Skarbnik Gminy Piła.

Radna Maria Miler  zadała pytanie odnośnie wypłaty odszkodowania w kwocie 1.300.000 zł z 

tytułu wykupu działek w związku z budową infrastruktury drogowej na osiedlu Motylewo  w Pile.  

W roku 2022 zadanie  o  tej  samej  nazwie  nie  zawierało  żadnej  informacji  co  do  konieczności  

zamiany gruntu, wypłaty odszkodowań. Wydano wtedy kwotę 96.000 zł na program funkcjonalno – 

użytkowy. W 2023 roku zadanie to również zostało wpisane do WPF, ale  nie ma informacji  o 

możliwości, czy konieczności wydatkowania takiej kwoty 1.300.000 zł na zamianę gruntów. Jest 

program funkcjonalno – użytkowy i po dwóch latach musimy dokonać takiego wydatku.

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła  odpowiedziała, że Gmina Piła składając wniosek dwa 

lata temu do Polskiego Ładu na zmianę układu komunikacyjnego i przebudowę tej części miasta 

liczyła  się  z  tym,  że  tylko  te  przedsięwzięcia,  które  mają  pozwolenie  na  budowę  mogą  być 

zgłoszone w procedurze przetargowej, natomiast te które tego pozwolenia nie mają, muszą mieć 

opracowany program funkcjonalno – użytkowy. Program ten powstał w roku 2022. Finalizacja była 

w roku 2023 i nikt na żadnym etapie nie miał wiedzy, którędy będzie przebiegać droga i jaki jest  

koszt za m2 przejętych nieruchomości, od czasu wydania pozwolenia na budowę, czyli od końca 

2023 roku, kiedy sprawa została przekazana do Starostwa Powiatowego. Po ustaleniu przebiegu 

drogi rozpoczyna się procedowanie wypłaty odszkodowań, które wiążą się właśnie z budową tej 

drogi. Zapisywanie zatem kwot w budżecie, których nie można oszacować jest niemożliwe. Miejmy 

nadzieję, że decyzje ZRID będą na mniejsze kwoty i będzie można poczynić oszczędności w tym 

zadaniu. Realizacja projektu jest przyjęta w formule „Zaprojektuj i wybuduj”.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 
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(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO 

SIĘ    (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 10.  Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok-  druk nr  

33.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła.

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła powiedziała,  że jesteśmy na etapie wprowadzania 

zmian  w  kilku  pozycjach  dochodów.  Są  to  dochody  wypracowane,  ponieważ  umowy  są  już 

podpisane np.: „Cyberbezpieczny Samorząd” - kwota 100.000 zł pochodzi z podatku od spadków i 

darowizn. Jest to dochód, który egzekwowany jest przez urząd skarbowy i trudno jest opracować 

plan w stu procentach pewny.  Dokonuje  się  to  na podstawie analizy wielkości  wpływów z lat 

minionych.  Dzisiaj  ze  względu  na  regulacje  prawne  wielu  starych  nieruchomości,  mamy  taką 

sytuację, że dochód który planowany był na bieżący rok jest już wykonany. W zakresie różnych 

rozliczeń  finansowych  następuje  wzrost  o  kwotę  830.000  zł  w  tym  planowanego  wykonania 

dochodu z tytułu odsetek od środków na rachunku bankowym i lokat terminowych. Jest to kwota 

800.000 zł. Prognozując budżet przyjęto ostrożne szacowanie na kwotę 2.000.000 zł, tak aby można 

było mieć pewność, że pieniądze będą zrealizowane, tym bardziej, że nie było wiadomo, czy Rada 

Polityki  Pieniężnej  nie  dokona  w  międzyczasie  jakiś  korekt  w  zakresie  oprocentowania  kwot 

bazowych. Mamy zatem bardzo dobre wykonanie w tym zakresie i kwotę 800.000 zł wprowadzono 

do budżetu, oraz 30.000 zł z tytułu pobrania środków po zmarłym. Uzyskano niewielkie pieniądze z 

tytułu wypracowanych przez jednostki oświatowe dochodów. Odszkodowania i refundacja kosztów 

ponoszonych  przez  Gminę  Piła  za  dzieci  z  innych  gmin,  kwota  130.000  zł.  Zostaje  ona 

wprowadzona do budżetu również jako zwiększenie. MOSiR z tytułu zwrotu podatku VAT - kwota 

206.000 zł, również powiększy dochody budżetu. Jednocześnie w zakresie zmniejszenia dochodów 

następuje  rozliczenie  projektu  „Wspieranie  gospodarki  niskoemisyjnej  –  sektor  mobilności 
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miejskiej”.  Po jego rozliczeniu środki zostały przekazane na konto Gminy Piła.  Projekt ten był 

realizowany od 2016 roku i po aneksie trzeba zmniejszyć budżet o kwotę 655.955,51 zł. Następuje 

również pomniejszenie  prognozy wielkości  dochodów pierwotnie  majątkowych,  głównie z  tego 

powodu,  że  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego,  który   planowano  uchwalić  w 

pierwszym  półroczu  2024  roku  w  odniesieniu  do  Gładyszewa  nie  zostanie  uchwalony. 

Prawdopodobnie wydarzy się to w trzecim kwartale, a to oznacza, że dopiero po wprowadzeniu 

planu, można szacować i przygotowywać nieruchomości do sprzedaży. Nastąpi przeniesienie kwoty 

4.000.000 zł na rok 2025, tak, aby urealnić ten wpływ dochodu. Proponowane wykonane dochody 

wprowadzono  na  wydatki,  następuje  różne  uzupełnienie  np.  w  pozycji  wynagrodzeń. 

Wyasygnowano  także  kwotę  około  400.000  zł  na  wypłatę  dodatków  mieszkaniowych. 

Prawdopodobnie,  kwota ta okaże się niewystarczająca i konieczna będzie korekta w tym zakresie. 

Jeśli  chodzi  o  planowane  inwestycje  to  należy  wspomnieć  o  zakupie  dwóch  samochodów dla 

Policji. Jest to 50% dofinansowania, a drugie 50% przekaże MSWiA. Jeden samochód to SUV, a  

drugi to Segment C. Komendant Powiatowy Policji w Pile zwrócił się z prośbą, o zakup urządzenia  

do pomiaru zawartości alkoholu w wydychanym powietrzu, czyli tzw. alkometr. Jest to urządzenie 

mobilne,  a  dostępne jest  tylko jedno na terenie Piły.  Oświata – doposażenie placu zabaw przy 

Przedszkolu  nr  14,  kwota  150.000  zł.  Zakup  zmywarek  i  pralnio  –  suszarek  do  przedszkoli. 

Jesteśmy  już  po  procedurze  przetargowej  –  projekt  pt.:  „Poprawa  efektywności  energetycznej 

oświetlenia ulicznego”. W zeszłym roku nie udało się otrzymać dotacji. Pieniądze zaoszczędzone 

wydano  na  sporządzenie  niezbędnej  dokumentacji  w  tym  zakresie:  Specyfikacji  Istotnych 

Warunków Zamówienia (SIWZ). W zeszłym tygodniu otwarto przetarg, który cieszył się sporym 

zainteresowaniem. Była obawa, że oferenci nie zmieszczą się w zaplanowanym budżecie. Najtańsza 

oferta oscyluje w kwocie 1.900.000 zł. Nastąpi uzupełnienie budżetu o kwotę 600.000 zł, tak aby 

zadanie to było zrealizowane jeszcze w tym roku. Wymianie będzie podlegało ponad 1.500 lamp na 

terenie  miasta  na  oświetlenie  LED.  Został  zorganizowany  nowy  przetarg  na  zadanie  „System 

Dynamicznej Informacji Pasażerskiej – tablice zmiennej treści”, wpłynęła jedna oferta, której cena 

przekroczyła zaplanowany budżet. Wszystkie wprowadzone zmiany doprowadziły do powiększenia 

się  deficytu budżetowego na poziomie 64.615.000 zł,  a  przychody które  przeznaczono na jego 

pokrycie zamykają się w kwocie 7.200.000 zł. Pochodzą one z wolnych środków, które wynikają 

wprost z art 217, ust. 2 ustawy o finansach publicznych, czyli rozliczeń z poprzedniego roku. Nie 

planuje się zaciągnąć dodatkowych zobowiązań na ten cel. Realizacja projektu pt.: „Modernizacja 

placu zabaw, wraz z dostosowaniem do potrzeb osób niepełnosprawnych” jest już po konsultacjach 

z  RIO.  Uzyskano  dofinansowanie  z  PFRON,  z  Funduszu  Dostępności  w  kwocie  550.000  zł. 

Pieniądze, które wpłynęły pod koniec ubiegłego roku, zostaną wydatkowane w roku bieżącym. RIO 

zaleciła zmianę klasyfikacji dochodu, co też uczyniono.
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Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły zabrał głos w sprawie wymiany oświetlenia 

ulicznego  i  powiedział,  że  nie  wszystkie  ulice  będą  temu  podlegały,  ponieważ  na  części  ulic 

znajdują  się  lampy i  słupy,  którymi  zarządza  Enea.  W związku  z  tym,  przetarg  dotyczy  tylko 

wymiany oświetlenia, które jest własnością Gminy Piła.          

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do  Eweliny Ślugajskiej – Skarbnik Gminy Piła.

Radna  Maria  Miler zadała  pytania  odnośnie  emisji  obligacji  na  kwotę  około  15.000.000  zł. 

Kolejne pytanie, dotyczyło dofinansowania zakupu samochodów dla Policji w Pile, w zeszłym roku 

było 100.000 zł na SUV oznakowany, a teraz jest podobnie, tyle że na SUV nieoznakowany. Co to 

jest Segment C? Czy jest jakaś umowa pomiędzy Policją, a Starostwem na mocy której koszty 

rozkładają się po połowie?

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że jeśli chodzi o emisję obligacji w 

kwocie 15.000.000 zł, to jest umowa z 2021 roku, w której emisja obligacji była rozbita na trzy lata.  

Kwota nie jest nowością, wynika z przetargów sprzed trzech lat.  Druga transza emisji obligacji 

została przeniesiona na rok 2023, ponieważ rok wcześniej nie było na to zapotrzebowania. Transza 

w wysokości 15.000.000 zł pozostaje niezmieniona w 2024 roku. Jest na to zgoda Regionalnej Izby 

Obrachunkowej Oddział Regionalny w Poznaniu. Jeśli chodzi o zakup samochodów dla Policji, to 

zadanie jest realizowane przez Gminę Piła i Skarb Państwa. Jeśli Komendzie Powiatowej Policji  

uda się uzyskać dofinansowanie na poziomie 50%, wówczas drugie tyle uzyska od MSWIA. W 

związku z faktem, że samochody służbowe często ulegają awarii, Komenda Powiatowa Policji w 

Pile zwróciła się z prośbą do Gminy Piła o współfinansowanie zakupu dwóch aut. Segment C – to  

są mniejsze samochody osobowe.

Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  jest  członkiem 

organizacji  „Bezpieczny  Powiat”.  Utrzymuje  się  ona  z  darowizn,  pochodzących  z  różnych 

organizacji i przedsiębiorstw np.: Zarząd Lasów Państwowych, nadleśnictwa, dotacje z innych gmin 

itp. Organizacja ma problemy jeśli chodzi o bieżące funkcjonowanie. Głównym problemem jest 

niezadowalający  stan  taboru  samochodowego.  Wspierając  tego  typu  organizacje  wspieramy 

mieszkańców naszego powiatu.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że chciałaby wrócić do wypowiedzi  Eweliny Ślugajskiej – 

Skarbnik Gminy Piła w sprawie oświetlenia. Poprosiła o wymianę oświetlenia na ,,Dołkach”, od 

strony al. Poznańskiej w Pile. Po zmroku, część lamp pozostaje wyłączona, czy to jest w ramach 

oszczędności?  Co można zrobić żeby rozwiązać ten problem?
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Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że powiadomi o tym Dyrektora 

wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska,  tak  aby  sprawdził  stan  oświetlenia 

ulicznego w tym rejonie. Powiedział także, że z tego co się orientuje  ul. Poznańska jest drogą 

krajową, więc stojące na niej latarnie nie są własnością Gminy Piła. Zaznaczył, że Gmina Piła nigdy 

nie wyłączała, ani nie zamierza wyłączać lamp w porze nocnej, a jedyne co może wystąpić to jest  

awaria aparatu zmierzchowego, który odpowiada za włączanie i wyłączanie lamp.

Maria  Kubica,  Przewodnicząca  Rady  Miasta powiedziała,  że  ma  prośbę  od  mieszkańca 

mieszkającego na Dołkach o zamontowanie kilku ławek na tym terenie, a zwłaszcza w okolicy 

schodów, tak aby wspomóc osoby z niepełnosprawnościami, które mają problem z poruszaniem się. 

Paweł  Jarczak,  Zastępca Prezydenta Miasta powiedział,  że  prośby przekaże pani  Prezydent. 

Zaznaczył,  że  montaż  ławek  może  odnieść  dwojaki  skutek.  Może  być  elementem  spędzania 

wolnego czasu innych środowisk.

Radna Halina Łuś zapytała, gdzie może znaleźć wykaz ulic lamp miejskich?

Paweł  Jarczak,  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  odpowiedział,  że  Wydział  Gospodarki 

Komunalnej  i  Ochrony Środowiska dysponuje  spisem ulic,  które  są  w naszym zarządzie.  Przy 

ulicach, które są w naszym zarządzie również i lampy, które są naszą własnością. Dodał, że zwróci  

się  z  prośbą  do  dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska,  o 

udostępnienie wykazu ulic, na których lampy są własnością Gminy Piła.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że również mieszkańcy naszego miasta byliby wdzięczni za 

udostępnienie takiego wykazu.

Paweł  Jarczak,  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  Pani  skarbnik  wielokrotnie 

zaznaczała, że jeśli zamierzamy wymienić oświetlenie uliczne, to wykaz ulic jest załącznikiem do 

umowy, którą będziemy podpisywać. Czasami zdarza się, że na jednej ulicy jest dwoje właścicieli  

umiejscowionych tam lamp.

Radna  Gabriela  Milska powiedziała,  że  chciałaby  przypomnieć  o  ul.  Grodzkiej.  Problem 

występuje  od  kilkudziesięciu  lat.  Ulica  jest  na  terenie  zalewowym,  brakuje  dwóch  –  trzech 

studzienek. W czasie deszczu notorycznie są zalewane ogródki i  pobliski sklep. Mieszkańcy tej 

ulicy bardzo apelują o rozwiązanie problemu.
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Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że należy zwrócić uwagę na fakt, 

czy na tej ulicy funkcjonuje w sposób prawidłowy kanalizacja deszczowa. Jeżeli jest niedrożna, to 

jesteśmy ją w stanie wyczyścić, natomiast jeśli jej nie ma, to nie wiadomo, czy są warunki  by 

można było ją przyłączyć. Zastanowimy się nad rozwiązaniem tego problemu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej zapytał  czy  w 

przedmiotowej sprawie są jeszcze jakieś pytania?

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej zamknął  dyskusję  i 

poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO 

SIĘ    (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej – druk nr 26.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła.

Ewelina Ślugajska – Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że uchwała weszła w życie 26.06.2012 

roku, ma zatem 12 lat. W związku ze zmianą przepisów wymagana jest jej aktualizacja. W tym 

projekcie  dokonujemy  kilku  zmian,  chociażby  w  zakresie  jednostek,  które  biorą  udział  w 
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projektowaniu budżetu, to jest Centrum Usług Wspólnych. Dokonana zostanie korekta w zakresie 

składanych  dokumentów  przez  jednostki  budżetowe  i  instytucje  kultury  na  przyszły  rok. 

Doprecyzowaniu ulegną pozycje w budżetach. Zmiany mają czysto techniczny charakter.

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do  Eweliny Ślugajskiej – Skarbnik Gminy Piła .

 

Radni nie zadawali pytań.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO 

SIĘ    (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  12.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  szczegółowych  zasad, 

sposobu i trybu umarzania, odraczania terminów spłat, lub rozkładania na raty płatności należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Piła, lub jego jednostkom 

organizacyjnym – druk nr 25  .  

Projekt  uchwały  przedstawiła  Justyna  Wiśniowiecka  –  Zielińska  –  Dyrektor  Wydziału 

Podatków i Opłat Lokalnych.

Justyna  Wiśniowiecka  –  Zielińska  Dyrektor  Wydziału  Podatków  i  Opłat  Lokalnych– 

powiedziała, że 30 czerwca 2024 roku kończy się okres przygotowywania uchwały Rady Miasta 

Piły w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminów spłat, lub 

rozkładania  na  raty  płatności  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny, 
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przypadających  Miastu  Piła,  lub  jego  jednostkom  organizacyjnym.  Stanowi  ona  podstawę  do 

udzielania ulg w tym zakresie.

W związku z  powyższym, w celu możliwości  dalszego udzielania  ulg,  konieczne jest  podjęcie 

proponowanej uchwały. Przedstawiony projekt nie zmienia zasad przyznawania ulg, wprowadza 

tylko zmiany o charakterze porządkującym. Wynika to z Rozporządzenia Komisji Europejskiej w 

sprawie stosowania traktatów o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis, oraz 

korekty maksymalnej kwoty limitu przyznawania umorzeń należności przez wskazane w uchwale 

podmioty. Zaproponowana kwota to 10.000 zł. Kwota ta nie była przedmiotem aktualizacji przez 

ponad  10  lat.  Projekt  został  przedłożony  do  Urzędu  Ochrony  Konkurencji  i  Konsumentów 

(UOKiK), zgodnie z zapisami ustawy o Postępowaniu w sprawach udzielania pomocy publicznej. 

UOKiK nie wniósł żadnych uwag, ani zastrzeżeń do proponowanego projektu uchwały.

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej zadał  pytania:  na 

jakim poziomie była poprzednia kwota?, ,czy uchwała obowiązywała przez 10 lat?

Justyna  Wiśniowiecka  –  Zielińska  –  Dyrektor  Wydziału  Podatków  i  Opłat  Lokalnych 

odpowiedziała,  że  kwota  była  ustalona  na  poziomie  5.000  zł  i  nie  była  zmieniana  od  ponad 

dziesięciu lat.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.
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Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  13.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie oczyszczalni ścieków - druk nr 23.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że celem głównym 

proponowanego  projektu  uchwały  jest  rozszerzenie  obszaru  oczyszczalni  ścieków.  Problem, 

dotyczący  obszaru  objętego  planem polegał  na  tym,  że  był  w zarządzie  Lasów Państwowych. 

Projekt musiał przejść całą procedurę związaną, ze zmianą sposobu użytkowania lasów, ponieważ 

nie byłoby warunków dla dalszego funkcjonowania oczyszczalni. Plan obejmuje swym zasięgiem 

również  ulicę  Na  Leszkowie.  Na  przedmiotowym  terenie  znajduje  się  nieczynny  cmentarz 

zabytkowy. Poniżej drogi, która realizowana jest przez Zarząd Dróg i Zieleni w Pile znajduje się 

schronisko dla zwierząt. Ciekawostką historyczną są umocnienia z okresu II Wojny Światowej, w 

planie  oznaczone jako obiekt  chroniony ustawą o ochronie  zabytków. Teren objęty planem ma 

powierzchnię około 43 hektarów. Tereny o wyłączonej produkcji zajmują obszar 7 hektarów. Będą 

one mogły być w przyszłości terenami dla oczyszczalni ścieków.        

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  Panią 

dyrektor, aby wskazała na planie gdzie są tory i ul. Na Leszkowie, ponieważ nie wszyscy radni 

mogą  to  zobaczyć  na  swoich  laptopach.  Pani  dyrektor  szczegółowo  objaśniła  położenie  tych 

elementów na mapie.  

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor.

Radna Maria Miler zadała pytanie, czy dla terenu schroniska przewiduje się - takie są zapisy 

planu - tereny pod dalszą zabudowę? Budynek schroniska wg operatu szacunkowego miał w 2018 

roku zużycie na poziomie zaledwie 8%. Myślę, że Gmina Piła nie będzie wydatkować środków na 

jakąś budowę na schronisku.

Iwona  Wojtecka,  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej odpowiedziała,  że  plan 

zagospodarowania  przestrzennego  pokazuje  teren,  gdzie  ten  rozwój  może  nastąpić,  oraz  gdzie 

inwestycje mogą być realizowane. Plan zagospodarowania nie zakłada kosztów poszczególnych 
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inwestycji,  lat  realizacji,  w których te inwestycje nastąpią.  Dyrektor schroniska powiedziała,  że 

innej budowy, oprócz rozbudowy boksów dla zwierząt nie należy się tam spodziewać. Zapisy w 

przedmiotowym planie rozszerzone o wszystko to, co ewentualnie mogłoby tam powstać, ponieważ 

zastępujemy sytuację prawną, kiedy nie ma planu i można wydać decyzję o warunkach zabudowy, 

czy celu publicznego, które ma szerokie spektrum możliwości. Jeżeli coś nie zostanie uwzględnione 

w planie zagospodarowania przestrzennego, to wtedy będzie trzeba dokonać w nim korekty.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  14.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Śniadeckich i rzeki Gwdy – druk nr 24.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że jest to projekt na 

terenach miejskich, który powstał z inicjatywy Pani Radnej, oraz grupy społecznej działającej w 

imieniu Osiedla Jadwiżyn o nazwie „Od mostu do mostu”. Grupa ta działa społecznie w zakresie 

ścieżki  pieszo  –  edukacyjnej  wzdłuż  rzeki  Gwdy.  Grupa  społeczna  i  Pani  Radna  głównie 

wnioskowały  o  to,  aby  wzdłuż  rzeki  powstała  ścieżka  edukacyjna  z  pełną  możliwością 

dobudowania.  Ścieżka  co  prawda  istnieje,  ale  tylko  w  formie  przejścia  między  drzewami. 

Konieczne zatem stało się opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego, aby tą ścieżkę 

zbudować. Trzeba było także dokonać odlesienia obszaru. Prace w tym zakresie zostały wykonane, 

aby umożliwić realizację zagospodarowania sportowo – rekreacyjnego dla mieszkańców osiedla. 

Zawiadomiono  Lasy  Państwowe  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  planu.  Początkowo  były  one 

brane pod uwagę przy realizacji  inwestycji  ścieżki  pieszo –  rowerowej,  jednak w trybie  planu 

zagospodarowania wydano oświadczenie  o braku zainteresowania budowaniem. Nie oznacza to 

jednak,  że z  ustawy o lasach będzie można zrealizować ścieżkę w takiej  formie wynikającej  z 

przepisów.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej powiedział,  że  to 

bardzo dobra  wiadomość,  że  projekt  trafił  pod  obrady  komisji,  gdyż  pamięta  czas  w  którym 
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przystępowaliśmy do opracowywania planu.

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor.

Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Wioletta  Stalęga podziękowała  za 

przygotowanie  i  realizację  planu  i  powiedziała,  że  chciałaby  dopowiedzieć,  że  Jadwiżyn  jest 

specyficzną dzielnicą miasta, gdzie terenów miejskich właściwie nie ma. Dzieci z terenu osiedla nie  

mają  gdzie  pograć  w  piłkę  a  jedyne  boisko  przy  ul.  Łącznej  Spółdzielnia  Mieszkaniowa 

zagospodarowała na parking. Jedyne funkcjonujące boisko, znajduje się obecnie na terenie Szkoły 

Podstawowej nr 11.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zadał pytanie, czy linia 

graniczna od strony osiedla, biegnie u dołu, czy u góry skarpy”?

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała,  że patrząc od 

rzeki – górna krawędź.  

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej zapytał,  czy  cała 

pochyłość jest przynależna do planu?

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że tam był las 

ewidencyjny, który trzeba było przekształcić na tereny, gdzie będzie można budować obiekty.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że również chciałaby podziękować Pani dyrektor za to, że 

podejmuje wspaniałe sprawy. Dodała również, że mieszkańcy i osoby przyjezdne jadąc w kierunku 

Wyspy są zachwyceni wykonaniem ścieżki.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz w związku z brakiem 

dalszych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego miasta  Piły  w rejonie  ulic  Pelikanowej  i 
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Wroniej oraz rzeki Gwdy - druk nr 29.

Projekt uchwały przedstawiła  Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że to jest uchwała o 

przystąpieniu  do sporządzenia  planu w rejonie  osiedla  Motylewo w trybie  wniosków do planu 

zagospodarowania.  Wpłynęły  wnioski,  które  były  poza  obszarem  tej  uchwały.  W  2023  roku 

zmieniła się ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i w związku z tym nie można  

było zmienić  uchwały bez zmiany trybu.  Oznacza to,  że  trzeba było procedować plan,  plus  tę 

działkę  w  dwóch  planach  zagospodarowania.  Przygotowano  więc  projekt  nowej  uchwały  z 

poszerzonym  załącznikiem  graficznym,  jednocześnie  uchylając  stary.  Nowa  uchwała  będzie 

funkcjonować w oparciu o zasady nowej ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  radnych  o 

pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

 Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz ogłosił  10  minut 

przerwy.

Ad  16.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

wynajęcie nieruchomości  oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu - druk nr 20.

Projekt uchwały przedstawiła Beata Kuczyńska – Kopyciak, Kierownik Referatu Terenowo – 

Prawnego Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Beata  Kuczyńska  –  Kopyciak,  Kierownik  Referatu  Terenowo  –  Prawnego  Wydziału 

Gospodarki  Nieruchomościami powiedziała,  że  projektem  uchwały  objęta  jest  jedna 

nieruchomość o nr geodezyjnym 474 i powierzchni 76 m2,, która położona jest przy ul. Deszczowej 

w Pile. Okres obowiązywania umowy najmu wynosi dwa lata z przeznaczeniem na cele budowlane.  
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Wnioskodawcą jest GDDKiA, działka jest w przebiegu drogi krajowej nr 10.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz poprosił  radnych  o 

pytania do Pani kierownik.

Radny Józef Jopek zadał pytanie, w jakim miejscu w Pile jest ul. Deszczowa?

Beata  Kuczyńska  –  Kopyciak,  Kierownik  Referatu  Terenowo  –  Prawnego  Wydziału 

Gospodarki  Nieruchomościami odpowiedziała,  że  jest  to  końcówka  al.  Niepodległości,  przy 

wyjeździe z Piły po prawej stronie.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  17.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 21.

Projekt uchwały przedstawiła Beata Kuczyńska – Kopyciak, Kierownik Referatu Terenowo – 

Prawnego Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Beata  Kuczyńska  –  Kopyciak,  Kierownik  Referatu  Terenowo  –  Prawnego  Wydziału 

Gospodarki  Nieruchomościami powiedziała,  że  projektem  uchwały  objętych  jest  9 

nieruchomości. Są przeznaczone do najmu i dzierżawy na okres nieoznaczony. Są to nowe umowy, 

zawierane  po  raz  pierwszy.  Pierwsza  pozycja  –  ul.  Żeromskiego,  o  nr  ewidencyjnym 533/4  o 

powierzchni  166  m2.  Jest  to  najem  na  poprawę  warunków  zagospodarowania  nieruchomości 

przyległej.  Jest  to  regulacja  prawna  wynikająca  z  dotychczasowego  sposobu  korzystania  z 

nieruchomości. Pozycja nr 2 to działka na ul. Kolbe o nr 129/128. Do najmu przeznaczona jest  

część  działki  o  powierzchni  263  m2,  z  przeznaczeniem  na  trawnik,  bądź  uprawę  warzyw  – 

dzierżawa. Pozycja nr 3 to działka o nr ewidencyjnym 35/4, najem działki o powierzchni 535 m2, 

celem poprawy zagospodarowania nieruchomości przyległej. Dwie kolejne pozycje zlokalizowane 

są przy ul. Czarnieckiego w Pile. Pierwsza z nich działka o nr ewid. 3/33, a do najmu przeznaczona 
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jest część działki o powierzchni 45 m2, z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej. Kolejna to działka 3/34. Do najmu przeznaczona jest część o powierzchni 

311  m2.   Część  o  powierzchni  259  m2 jest  przeznaczona  pod  trawnik,  a  pozostała  część  o 

powierzchni  62  m2 na  poprawę  warunków  nieruchomości  przyległej.  Pozycja  nr  6  –  al. 

Niepodległości, to działka o powierzchni 3.034 m2 przeznaczona pod dzierżawę. Przeznaczona jest 

na powstanie ogrodu na potrzeby techniki ekoterapii. Z wnioskiem wystąpiło stowarzyszenie Monar 

–  Markot.  Pozycja  nr  7  to  ul.  Jastrzębia.  Tutaj  również  mamy  do  czynienia  z  regulacjami 

odnoszącymi  się  do  dotychczasowego  sposobu  korzystania  z  nieruchomości.  Jest  to  najem na 

lokalizację urządzeń przesyłowych, przyłącza wodociągowego i kanalizacji sanitarnej. Pozycja nr 8 

i  9  to  nieruchomości  zlokalizowane  przy  ul.  Konopnickiej  w  Pile.  Działka  o  nr  15/18  z 

przeznaczeniem na wynajęcie w celu ustawienia pojemników na odpady komunalne.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz poprosił  radnych  o 

pytania do Pani kierownik.

Radna Halina Łuś powiedziała, że chciałaby Panią kierownik uprzejmie poprosić o dopowiedzenie 

szczegółów,  dotyczących  nieruchomości  w  pozycji  nr  1.  Zadała  pytanie,  kto  będzie  poprawiał 

warunki, czy to jest jakiś sklep, czy prywatna osoba?

Beata  Kuczyńska  –  Kopyciak,  Kierownik  Referatu  Terenowo  –  Prawnego  Wydziału 

Gospodarki  Nieruchomościami odpowiedziała,  że  nieruchomość  ma  być  przeznaczona  na 

poprawę  funkcjonowania  nieruchomości  sąsiednich,  powiększenie  powierzchni.  Okres  umowy 

najmu wynosi od trzech lat na czas nieoznaczony.

Radna Maria Miler powiedziała, że tu będą wykupy.

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że jest to działka o wielkości 166 

m2. Nie ma możliwości samodzielnego funkcjonowania tego terenu, nie ma również możliwości 

przeznaczenia go na inny cel. Jest to typowa dzierżawa, za którą wpłyną środki do kasy miasta, z  

przeznaczeniem na poprawę możliwości funkcjonowania istniejącej działki zabudowanej domem 

jednorodzinnym. Dzierżawa obejmuje fragment  terenu przyległy do nieruchomości,  który w tej 

chwili jest ziemią niczyją. Dzierżawa jest na czas nieokreślony. 

Radna Maria Miler zapytała, czy ul. Żeleńskiego nie może stanowić oddzielnej nieruchomości, 

535 m2?
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Beata  Kuczyńska  –  Kopyciak,  Kierownik  Referatu  Terenowo  –  Prawnego  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że to jest działka, w sprawie której zwróciła się 

Wspólnota  Mieszkaniowa.  Przez  wiele  lat  korzystała  ona  z  przedmiotowego  terenu,  ponieważ 

zlokalizowane  tam były  budynki  gospodarcze  przynależne  do  budynków wspólnoty.  Poza  tym 

wspólnota korzysta z tego terenu, ponieważ to jest jedyna możliwość dojścia, dojazdu z budynku. 

Chciałaby ponadto postawić pojemniki na odpady na tym terenie.  

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  18.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

wynajęcie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów 

najmu - druk nr 22.

Projekt uchwały przedstawiła Beata Kuczyńska – Kopyciak, Kierownik Referatu Terenowo – 

Prawnego Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Beata  Kuczyńska  –  Kopyciak,  Kierownik  Referatu  Terenowo  –  Prawnego  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że projektem uchwały objęte są dwie nieruchomości. 

Są to kolejne umowy najmu. Pierwsza z nieruchomości  jest  położona przy ul.  Akacjowej o nr 

ewidencyjnym  799/2  o  powierzchni  95  m2,  z  przeznaczeniem  na  poprawę  warunków 

zagospodarowania  nieruchomości  przyległej,  również  zabudowanej  budynkiem  mieszkalnym. 

Pozycja nr 2 przy ul. Artura Grottgera, są to dwie działki, na których zlokalizowane jest urządzenie 

przesyłowe,  to  jest  przyłącze  telekomunikacyjne  o  długości  15,8  m.  Dotychczasowi  najemcy 

zwrócili się z wnioskiem o ponowny najem terenów i w związku z tym faktem powstał projekt 

uchwały.  

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz poprosił  radnych  o 

pytania do Pani kierownik.

Radni nie zadawali pytań
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił  o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej oddał  głos  Teresie 

Kasior,  Przewodniczącej  Komisji  Spraw  Społecznych  i  poprosił  o  procedowanie  dalszych 

punktów porządku obrad.

Ad 19. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Piła za rok 2023 - druk nr 15.

Dokument przedstawiła Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Pile.

Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała,  że 

dokument, który nosi nazwę ocena zasobów pomocy społecznej przedstawia w szczegółowy sposób 

działania, które w roku ubiegłym MOPS, oraz inne jednostki pozarządowe realizowały w ramach 

zadań, wynikających przede wszystkim z ustawy o pomocy społecznej. W raporcie znaleźć można 

szczegółowe informacje dotyczące świadczeniobiorców, świadczeń, które były realizowane na ich 

rzecz, zasobów instytucjonalnych i kadrowych, które zadania te realizowały. Objętych wsparciem 

zostało 355 rodzin, co oznacza, że było to o 68 więcej, niż w roku 2022. Przy czym  należy zwrócić 

uwagę, że zmniejszyła się liczba osób, korzystających ze świadczeń o charakterze pieniężnym i 

niepieniężnym wydawanych w drodze decyzji.   Wzrosła natomiast liczba rodzin objętych pracą 

socjalną tzn. z 649 do 763 rodzin. Jeśli chodzi o strukturę rodzin korzystających z pomocy, to były 

to rodziny jednoosobowe ponad 60%, a niespełna 40% stanowiły gospodarstwa wieloosobowe czyli 

rodzice z dziećmi. Wśród wiodących problemów, które sprawiały, że osoby zwracały się o wsparcie 

były  długotrwała  choroba,  ubóstwo,  oraz  niepełnosprawność.   Objętych  wsparciem było  1.500 

rodzin.   Wśród  świadczeń  pieniężnych  dwa  dominowały.  Pierwszym  z  nich  były  świadczenia 

okresowe,  z  których  korzystały  772  osoby.  Odnotowano lekki  wzrost  w porównaniu  z  rokiem 

poprzednim, co może bezpośrednio wiązać się ze wzrostem stopy bezrobocia i wydatkowano na ten 

cel około 1.500.000 zł. Drugim świadczeniem pieniężnym jest zasiłek stały, który pobierany jest 

przez osoby całkowicie niezdolne do pracy, legitymujące się stosownym orzeczeniem. Prawie 300 

osób  legitymujących  się  stopniem niepełnosprawności  przynajmniej  w  stopniu  umiarkowanym, 

korzystało z tej  formy wsparcia. Wśród świadczeń niepieniężnych, również można wymienić dwa 

rodzaje  świadczenia:  usługi  opiekuńcze,  realizowane  w  formie  zarówno  podstawowej,  jak  i  
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specjalistycznej,  a  także  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi.  Ogółem,  prawie  345  osób 

korzystało  z  tego  rodzaju  wsparcia.  Drugim  rodzajem  świadczenia  było  pokrywanie  kosztów 

pobytu w specjalistycznym ośrodku mieszkańców Piły osób, które  niezdolne są do samodzielnej 

egzystencji  i  wymagają  opieki  całodobowej.  Takie  osoby  kierowane  są  do  Domów  Pomocy 

Społecznej. W roku ubiegłym pokryto koszty pobytu 102 osób i przekroczono kwotę 4.000.000 zł, 

co bezpośrednio wiąże się ze wzrostem kosztów pobytu w Domu Pomocy Społecznej. W roku 2022 

średnio  miesięczny  koszt  utrzymania  pensjonariusza  wynosił  5.117  zł,   w  2023  r.  -  5.512  zł, 

natomiast w tym roku kwota ta wynosi 6.193 zł. Jeśli chodzi o inne świadczenia o charakterze 

niepieniężnym, to są to zadania zlecone gminie, przede wszystkim zasiłki rodzinne ze wszystkimi 

dodatkami.  Korzystały  z  nich  943  rodziny.  Średnio  raz  na  miesiąc  625  rodzin  pobiera  zasiłki 

rodzinne,  wraz  z  dodatkami.   Kolejnym  zadaniem  zleconym  jest  świadczenie  z  funduszu 

alimentacyjnego, które było pobierane przez 428 osób. W ramach zadań zleconych realizowana jest 

także wypłata świadczeń dla osób z orzeczoną niepełnosprawnością, lub dla osób, które rezygnują z 

pracy  na  rzecz  opieki  nad  osobami  dotkniętymi  niepełnosprawnością.  Zasiłek  pielęgnacyjny 

pobierało ponad 1.800 osób, co stanowi kwotę 215,84 zł i świadczenie pielęgnacyjne – prawie 400 

osób, jest  to kwota 2.988 zł  od 1 stycznia 2024 roku. Realizowano ponadto szereg  projektów 

własnych,  finansowanych ze  środków zewnętrznych.  Ponadto  był  Program Rządowy „Asystent 

osobisty  osoby  niepełnosprawnej”.  Objął  on  wsparciem osoby  mające  problem w codziennym 

funkcjonowaniu z orzeczoną niepełnosprawnością. Drugim programem był „Posiłek w szkole i w 

domu”, którego celem było wydawanie posiłków zarówno osobom dorosłym, ale przede wszystkim 

dzieciom w przedszkolu i w szkole. Pomocą objęto 210 dzieci w przedszkolach i 408 uczniów w 

szkołach. Projekt „Miasto Piła, nową energią!” z Funduszu Norweskiego, a „Świadomy i aktywny 

senior”  zawierał  aż  cztery  moduły  działań  dla  seniorów.  W  module  I  były  to  ćwiczenia  na 

przyrządach, zajęcia relaksacyjne, wykłady i warsztaty na temat promocji zdrowia, a także wyjazd 

integracyjny  do  Łodzi.  W  module  II  były  to  działania  profilaktyczne  z  szeroko  pojętego 

bezpieczeństwa.  W module III  – rozszerzenie oferty Centrum Aktywizacji  Seniorów, w którym 

projekt był realizowany o wprowadzenie nowych zajęć sensomotoryka i sensoplastyka. W module 

IV wprowadzono usługę asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej dla osób niesamodzielnych. 

Ogółem z Programu Rządowego i finansowanego z Funduszy Norweskich skorzystało ponad 50 

klientów MOPS. Współpracowano także z organizacjami pozarządowymi. Czternaście  organizacji 

pozarządowych  realizowało  zadania  z  zakresu  pomocy  społecznej  oraz  ochrony  zdrowia  i 

przeciwdziałaniu uzależnieniom i patologiom. Zadań było w sumie 12. Zawarto również umowy w 

zakresie zamówień publicznych z wyłonionymi organizacjami. Do realizacji tych zadań niezbędne 

jest  posiadanie odpowiednich zasobów kadrowych i  instytucjonalnych.  W Centrum Aktywizacji 

Seniorów pracuje  łącznie  20 asystentów, oprócz tego funkcjonuje  Klub Integracji  Społecznej  – 

Punkt Konsultacyjny, Ośrodek Wsparcia z miejscami noclegowymi. W 2022 roku zrealizowano 
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zupełnie nowe zadanie: utworzono dwa mieszkania treningowe, w których funkcjonują osoby z 

orzeczoną  niepełnosprawnością  w stopniu  umiarkowanym,  przy  wsparciu  specjalistów.  Pracę  z 

rodzinami realizowało 39 pracowników socjalnych. W przypadku asystentów rodziny – pedagodzy, 

psychologowie, terapeuci zajęciowi, opiekunowie, asystenci osób niepełnosprawnych. Jest to zatem 

bardzo szeroka i specjalistyczna kadra, która regularnie szkoli się, uczestniczy regularnie w wizjach 

lokalowych. Podsumowując należy powiedzieć,  że przede wszystkim świadczenia o charakterze 

usługowym będą w przyszłości generowały koszty na pomoc społeczną, w tym usługi opiekuńcze 

różnego rodzaju, jak również pobyt w ośrodku opieki całodobowej. W ostatnich latach pojawił się 

nowy  trend  –  deinstytucjonalizacja  usług  pomocy  społecznej.  W  jej  ramach  rozwijana  jest 

systematycznie usługa asystenta osobistego osoby z niepełnosprawnością, opieka, oraz mieszkania 

treningowe.

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła członków Komisji Spraw 

Społecznych o pytania do Pani dyrektor.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dotarł do informacji, 

z której wynika, że dość istotnie mają zmienić się przepisy o orzecznictwie niepełnosprawności. 

Czym to będzie skutkowało i czy ewentualnie widzi Pani w związku z tym jakieś koniunkcje?  

Radna Halina Łuś zadała pytanie, co wg Pani jest pilną potrzebą, a na co nie ma pieniędzy?

Radna Maria Miler powiedziała,  że  chciała  zapytać o usługę sąsiedzką.  Jest  to  bardzo dobry 

pomysł, ponieważ nikt nie wie lepiej jak sąsiad, np. w jakim stanie jest sąsiadka i czego potrzebuje. 

Dodatkowym plusem jest zaufanie, nie jest to osoba obca. To jest tak bardzo ważny i potrzebny 

program, że gdyby mogła to już by go wprowadziła. Na jakim etapie jest program?    

Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

jeśli chodzi o kwestię dotyczącą orzecznictwa o niepełnosprawności, to wszystko będzie zależało 

od  szczegółów,  jakie  ustawodawca  ostatecznie  podejmie  w  danej  ustawie.  Kryterium  o 

niepełnosprawności stanowi o dostępności wielu świadczeń, które MOPS w Pile realizuje. Istotne 

jest  jakie  elementy  to  orzeczenie  zawiera,  np.:  w  przypadku  świadczenia  pielęgnacyjnego. 

Mieszkania treningowe - czy usługa asysty osobistej  dla osoby z niepełnosprawnością wymaga 

legitymowania się stosownym orzeczeniem, co najmniej o stopniu umiarkowanym. Jeśli chodzi o 

odpowiedź na pytanie dotyczące pilnych potrzeb, na które nie ma środków, to MOPS w Pile ma 

zabezpieczone środki  w budżecie  na realizację  wszystkich świadczeń,  również tych najbardziej 

kosztownych jak asysta osobista, czy Domy Pomocy Społecznej.  
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Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że generalnie na usługi, które świadczy 

MOPS i nie tylko MOPS są zabezpieczone środki w budżecie. Problemem są wynagrodzenia dla 

pracowników, ponieważ one są zbyt niskie. Dotyczy to nie tylko MOPS ale i wszystkich jednostek 

organizacyjnych Gminy.  Wzrost  najniższego wynagrodzenia spowodował spłaszczenie się  siatki 

wynagrodzeń i okazuje się na przykład, że zastępca dyrektora, kierownik jednostki organizacyjnej 

zbliża się poziomem swojego wynagrodzenia do szeregowych pracowników.  

Radna Halina Łuś powiedziała, że tak się właśnie domyślała, że w sferze wynagrodzeń brakuje 

pieniędzy na doposażenie pracowników i zatrudnienie nowych, aby świadczone usługi były jeszcze 

szerzej oferowane. Jeśli nie uwzględnimy w kolejnym budżecie dodatkowych środków na płace już 

zatrudnionych pracowników i specjalistów, to oni odejdą i będą szukać nowej pracy.

Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że jeśli 

chodzi o pytanie, dotyczące usług sąsiedzkich, to na stronie Dziennika Urzędowego Województwa 

Wielkopolskiego została  opublikowana przedmiotowa uchwała,  którą  podjęła  Rada Miasta  Piły. 

Uchwała ma 14 dni vacatio – legis i 12 czerwca 2024 wejdzie w życie. Jesteśmy już na etapie  

konsultacji i mamy grupę chętnych osób, które chciałyby świadczyć te usługi. Od miesiąca lipca 

rozpocznie się realizacja tego świadczenia, na razie jest to pilotaż.

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że coraz więcej osób 

jest w wieku poprodukcyjnym. Koszty utrzymania w Domu Pomocy Społecznej są na tyle duże, że 

nie każdy będzie mógł sobie na to pozwolić. W związku z tym, wiele społecznych programów 

ukierunkowane jest, na to aby senior jak najdłużej pozostawał sprawny. Dobrze, że uruchomiona 

została usługa asysty dla osób niepełnosprawnych. 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zadała pytanie odnośnie instytucji 

świadczących usługi opieki całodobowej, czy wystarczająca jest ilość instytucji przygotowanych do 

takiej działalności?

Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

jest  taki  trend  pomocy  społecznej  pod  nazwą  deinstytucjonalizacja.  Obecnie  realizowany  jest 

Wieloletni Wielkopolski Plan Deinstytucjonalizacji Usług Społecznych, który zakłada to, aby osoba 

mogła jak najdłużej pozostawać w swoim środowisku i żeby jak najdłużej stwarzać jej ku temu 

możliwości. Należy przy tym zauważyć, że zawsze będzie grupa osób, która będzie wymagać po 

prostu  pomocy  w  wyspecjalizowanej  placówce.  Zapewnienie  w  mieszkaniu  osobie  samotnej 

całodobowej opieki jest   trudne, ponieważ wynika ze stanu zdrowia osoby i  specyfiki choroby. 
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Wszędzie tam gdzie jest możliwość aby osoba pozostawała w swoim środowisku dążymy do tego, 

aby  systematycznie  rozwijać  usługi  teleopieki,  asysty  osobistej,  usług  sąsiedzkich,  czy 

opiekuńczych.  Na  terenie  Piły  mamy jeden  Dom Pomocy Społecznej  na  80  miejsc.  Około  30 

zajmują  w  tej  chwili  pilanie,  a  pozostałe  osoby  są  spoza  miasta.  Bardzo  ważne  jest  dobranie 

odpowiedniej placówki do sytuacji  zdrowotnej osoby kierowanej.  Stąd częste jest  poszukiwanie 

takiej odpowiedniej na obszarze całego kraju. Jeśli np.: osoba wymagająca opieki ma dalszą rodzinę 

w Łodzi, to składa wniosek o umieszczenie w specjalistycznej instytucji opiekuńczej w tym właśnie 

mieście. Istotne dla tych osób jest utrzymanie więzi nawet z dalszymi członkami rodziny.

Ad  20.  Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Pile na lata 2022-2025 za rok 2023 

- druk nr 16.

Raport przedstawiła Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

Marzena Amza – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała,  że 

środki  na  realizację  przedmiotowych  programów  pochodzą  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów 

alkoholowych, czyli z dochodów własnych Gminy Piła. W obszarze ochrony zdrowia i profilaktyki 

uzależnień organizowane były na terenie całego miasta zajęcia w szkołach, w których uczestniczyło 

ponad 500 uczniów,  w tym trzy  kampanie  informacyjne.  Ponadto,  przy  ul.  Spacerowej  w Pile 

prowadzony  był  punkt  konsultacyjny,  funkcjonowała  tam  grupa  samopomocowa  dla  ośrodka 

wsparcia osób borykających się z problemem uzależnień.  Przeprowadzono cykl szkoleń dla 99 

uczestników.  Byli  to  pracownicy  pomocy  społecznej,  oświaty,  kuratorzy,  pracownicy  służby 

ochrony zdrowia, a także co istotne pracownicy 49 punktów sprzedaży alkoholu. Poszerzono ofertę 

i  systematycznie  rozwijano programy profilaktyczne.  W dziewięciu  szkołach zrealizowano dwa 

programy profilaktyczne  skierowane do dzieci,  młodzieży,  nauczycieli  i  rodziców.  Objęto  nimi 

ponad  720  uczniów,  60  nauczycieli  i  164  rodziców.  Podnoszenie  i  poszerzenie  jakości  oferty 

pomocy psychologicznej, socjoterapeutycznej i opiekuńczo – wychowawczej dla dzieci z rodzin z 

problemem alkoholowym to kolejne zadanie, które było realizowane. Odbyły się liczne konsultacje 

ze specjalistami – zrealizowano 2.040 konsultacji dla 641 osób. Odnotowano znaczący wzrost w 

porównaniu do 2022 roku, co wiąże się ze wzrostem zapotrzebowania w tym zakresie.  Zajęcia 

socjoterapeutyczne dla dzieci prowadzone były w  9 szkołach na terenie Piły. Zorganizowano także 

10  świetlic.  Objęto  tym  działaniem  100  dzieci.  Prowadzono  również  zajęcia  z  animatorem 

podwórkowym, animacja czasu wolnego – w sumie 22 spotkania dla 35 dzieci. Zorganizowano 

także wypoczynek letni, w ramach działania profilaktycznego. Były to kolonie, jak i półkolonie. 

Wzięło w nich udział 130 dzieci i było to o 50 dzieci więcej, niż w roku 2022. Zrealizowano także 

zajęcia  promujące  zdrowy  styl  życia,  którego  odbiorcami  były  dzieci  i  młodzież  szkolna. 
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Prowadzone były przez organizacje pozarządowe z terenu naszego miasta. Były to między innymi: 

konkursy plastyczne, Pilski Festiwal Gier, Fantastyki i Technologii – „Pilkon 2023”, warsztaty z 

modelarstwa i akrobatyki. Zaprezentowano również alternatywne formy spędzania czasu wolnego 

przez dzieci i młodzież czyli Festiwal Rekreacji, organizowany przez MOSiR i RCK - Fabryka 

Emocji w Pile.  Zorganizowano w ramach tego zadania szereg spotkań i  imprez integracyjnych, 

sportowych i  rekreacyjnych,  zawody biegowe „Aktywna Rodzina”,  wakacyjna  akademia  tenisa 

ziemnego  i  piłki  nożnej.  Ponad  10.000  osób  uczestniczyło  w  tym  projekcie.  Kolejnym 

realizowanym działaniem było zwiększenie dostępności pomocy specjalistycznej osób dotkniętych 

problemem przemocy w rodzinie.  W ramach środków pochodzących z  koncesji  alkoholowych, 

realizowane  są  szeroko  pojęte  działania,  które  mają  na  celu  przeciwdziałanie  występowaniu 

przemocy domowej.  Pomocą psychologiczną objęto ponad 200 osób.  Działania  informacyjno – 

edukacyjne w ośmiu kampaniach krajowych i jednej kampanii lokalnej. Zrealizowano także zajęcia 

edukacyjno – informacyjne dla osób stosujących przemoc. Żeby działania miały sens, to muszą być 

skierowane zarówno do osób doznających przemocy, jak i do tych którzy tę przemoc stosują. 30  

osób  wzięło  w  nich  udział.  Przeszkolono  również  pracowników  socjalnych,  którzy  pracują  z 

osobami  dotkniętymi  przemocą  domową,  w  sumie  35  osób.  Szkolenie  przeprowadziło 

Ogólnopolskie Pogotowie Ofiar Przemocy „Niebieska Linia”. Przeprowadzono także terapię przez 

Stowarzyszenie Monar dla ponad 100 osób. Odbyło się 285 indywidualnych konsultacji. Wspierano 

również działalność Klubu Abstynenckiego „Kotwica”. Równie istotnym elementem są szkolenia 

personelu ochrony zdrowia. Zakupiono i dystrybuowano tematyczne książki, plakaty i ulotki na 

temat  rozpoznawania  uzależnień.  Ostatnim  elementem  jest  zaprzestanie  działalności  Miejskiej 

Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  W  ramach  tej  Komisji  działa  Zespół  ds. 

Lecznictwa Odwykowego. Zespół przyjął 184 wnioski w sprawie podjęcia działań w stosunku do 

osób nadużywających alkoholu. 61 osób zostało skierowanych na badania przez biegłych. Dla 40 

osób została  wydana  opinia  w przedmiocie  uzależnienia  od  alkoholu.  Do Sądu skierowano 42 

sprawy o  podjęcie  leczenia  odwykowego,  a  w 37 sprawach orzeczono przymusowość  leczenia 

odwykowego.

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła członków Komisji Spraw 

Społecznych o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  oddała  głos  Markowi 

Andruszkiewiczowi,  Przewodniczącemu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  i  poprosiła  o 

procedowanie dalszych punktów porządku obrad.          
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Ad 21. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania skargi według 

właściwości - druk nr 27.

Projekt uchwały przedstawiła Kamila Karwacka członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Kamila Karwacka, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedziała, że dnia 9 kwietnia 

2024 roku wpłynęła skarga do Rady Miasta Piły na działanie pełniącej funkcję Prezydenta Miasta 

Piły  i  dotyczyła  ona  naruszenia  przepisów  Kodeksu  Postępowania  Administracyjnego, 

wydatkowania kwoty 6.000 zł na prace geodezyjne. Komisja uznała, iż nie leży w jej kompetencji  

rozpatrzenie  tej  skargi  i  rekomenduje  przekazanie  sprawy  do  rozpatrzenia  Samorządowemu 

Kolegium Odwoławczemu w Pile, wg właściwości.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o pytania do 

radnej Kamili Karwackiej członka Komisji Skarg Wniosków i Petycji.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta powiedziała, że sprawa 

była już przedmiotem obrad Komisji Skarg Wniosków i Petycji i w poprzedniej kadencji została 

przekazana do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Pile.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz w związku z brakiem 

dalszych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 22. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na Miejski 

Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w Pile - druk nr 28.

Projekt uchwały przedstawiła Kamila Karwacka, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Kamila Karwacka, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedziała, że stan faktyczny 

kształtuje  się  tak,  że  Pan  X  złożył  wniosek  o  przedłużenie  umowy  najmu  lokalu  socjalnego. 

Posiadał zaległości w płatnościach, które powstały jeszcze w okresie obowiązywania poprzedniej 

umowy  najmu  lokalu  socjalnego.  W  okresie  obecnej  umowy  najmu  nie  ma  zaległości,  ale 

zadłużenie pozostało. Skarga dotyczy wysokości naliczonego zadłużenia. Pan X obawiał się, że 

może ono spowodować, że nie otrzyma lokalu socjalnego na kolejny okres.  Jednakże lokal ten 
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otrzyma, ale zadłużenie dalej pozostanie. W obliczu tych okoliczności Komisja Skarg Wniosków i 

Petycji uznała, że przedmiotowa skarga jest bezzasadna.  

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  radnych  o 

pytania do radnej Kamili Karwackiej, członka Komisji Skarg Wniosków i Petycji.

Radni nie zadawali pytań.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej w związku z brakiem 

pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej  – oddał głos Wioletcie 

Stalędze,  Przewodniczącej  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta i  poprosił  o  procedowanie 

dalszych punktów porządku obrad.

Ad 23. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wskazania przedstawiciela 

Rady Miasta Piły do II kadencji Komitetu Rewitalizacji miasta Piły - druk nr 34.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Monika  Czemko  –  Kowalska,  zastępca  Dyrektora  Wydziału 

Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Monika  Czemko  –  Kowalska,  zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich powiedziała,  że projekt uchwały dotyczy  wskazania przedstawiciela Rady Miasta 

Piły do II kadencji Komitetu Rewitalizacji Miasta Piły.  Komitet został powołany zarządzeniem 

Prezydenta  Miasta  Piły  dnia  25  października  2022  roku.  W  przypadku  dwóch  osób 

reprezentujących organy władz publicznych jednostek samorządu terytorialnego, a więc podmiotów 

wskazanych w art.  2 ust.7 ustawy o rewitalizacji.  W związku z tym, że członkostwo tych osób 

wygasło z dniem zaprzestania pełnienia przez nich funkcji, a jednocześnie przy braku kandydatów 

na liście rezerwowej stanowiącej załącznik do przedmiotowego zarządzenia Prezydenta Miasta Piły, 

Prezydent Miasta Piły ogłosił otwarty nabór uzupełniający do Komitetu Rewitalizacji Miasta Piły II  

kadencji. Jedna z osób, która była zaangażowana w prace Komitetu Rewitalizacji Miasta Piły, jako 

przedstawiciel organu władzy publicznej,  w tym przypadku Rady Miasta Piły,  była Pani Teresa 

Kasior.  Z dniem zaprzestania pełnienia funkcji  przez Panią Teresę Kasior  jako radnej  minionej 
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kadencji, jej członkostwo w Komitecie z formalnego punktu widzenia wygasło. W związku z tym, 

chcąc zapewnić dalszy udział przedstawiciela Rady Miasta Piły w pracach Komitetu Rewitalizacji  

II  kadencji,  podjęcie  przedmiotowej  uchwały  jest  zasadne,  ponieważ  będzie  wskazany 

przedstawiciel Rady Miasta Piły, który będzie mógł wziąć udział w otwartym naborze ogłoszonym 

przez Prezydenta Miasta Piły. Dzięki temu zostanie zachowana równowaga, ponieważ dąży się do 

tego, aby w Komitecie Rewitalizacji zasiadał przedstawiciel organu władzy publicznej, a w tym 

przypadku  Rady  Miasta  Piły.  Nabór  otwarty  uzupełniający  upubliczniony  jest  na  stronie 

internetowej Urzędu Miasta Piły, a także na tablicy ogłoszeń.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  członków 

komisji o pytania do  Moniki Czemko – Kowalskiej, zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju i 

Funduszy Europejskich.

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, ze Pani Teresa Kasior bardzo 

dobrze nas reprezentowała i proponuje, żeby dalej zasiadała w Komitecie, jako nasz przedstawiciel, 

czy wyraża na to zgodę?

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych odpowiedziała, ze wyrażę zgodę.

Monika  Czemko  –  Kowalska,  zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich powiedziała, że nabór trwa do 18 czerwca.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta w związku z brakiem 

dalszych pytań  poprosiła o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 24. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia zasad przyznawania 

i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Piły oraz zwrotu kosztów podróży służbowych - druk nr 

31.

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że uchwała w sprawie ustalenia 

zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Piły, oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych, była propozycją, jak i przedmiotem analiz ze strony kierownictwa Urzędu Miasta Piły. 

Ustala ona propozycje wysokości diet, dla poszczególnych radnych, pełniących określone funkcje 

w Radzie Miasta Piły. Zaproponowano następujące kwoty diet: Przewodniczący Rady Miasta Piły – 
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3.200 zł, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły - 2.500 zł, Przewodniczący Komisji Stałych Rady 

Miasta Piły – 2.500 zł,  członkowie Komisji  Rewizyjnej – 2.000 zł,  członkowie Komisji  Skarg, 

Wniosków i Petycji – 2.000 zł. Radni, którzy nie pełnią funkcji w Radzie Miasta - 1.600 zł. Istotne 

w  przedmiotowej  uchwale  jest  to,  że  wysokość  diety  ulega  zmniejszeniu,  w  przypadkach 

nieobecności  na  sesji  Rady  Miasta  Piły  o  20%,  z  zastrzeżeniem,  że  jeżeli  radny  został 

oddelegowany  przez  Przewodniczącego  do  reprezentowania  Rady  Miasta  jest  to  nieobecność 

usprawiedliwiona  i  wysokość  diety  nie  ulega  pomniejszeniu.  Takie  same  zasady,  dotyczą 

nieobecności radnych na posiedzeniach Komisji Rady Miasta Piły. To jest cała istota projektu tej  

uchwały.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosiła  członków 

Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta o pytania do Pana Prezydenta.

Radna  Halina  Łuś zapytała,  jakie  są  przesłanki  wysokości  kwot,  które  Prezydent  Miasta 

przedstawia, ponieważ ich ustalanie jest chyba w kompetencji Rady Miasta ? Prezydent jako organ 

wykonawczy realizuje uchwały.

Paweł  Jarczak,  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  uzasadnienie  do  projektu 

uchwały  zreferuje Pani Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły. Prezydent jako organ 

wykonawczy  musi  zabezpieczyć  odpowiednie  środki  w  budżecie.  Nie  ma  możliwości 

podejmowania uchwał przez Radę Miasta Piły,  rodzących skutki finansowe dla budżetu miasta, 

których źródła finansowania nie zostały wskazane. Naruszyło by to zasadę równości dochodów i 

wydatków budżetu.  Kwoty  zostały  uzgodnione  i  przedstawione,  ale  nie  są  w 100% pomysłem 

Prezydenta Miasta Piły.

Maria  Kubica,  Przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły powiedziała,  że  w  oparciu  o  uchwały 

wcześniejsze, przygotowane zostały kwoty diet i na podstawie ustawy o samorządzie gminnym, 

która wskazuje wskaźnik do naliczania diet, ustala się miesięczne diety dla radnych Rady Miasta  

Piły z tytułu pełnienia funkcji, obliczone kwotowo według maksymalnej wysokości diety określanej 

w § 3 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 27 października 2021 roku w sprawie maksymalnej 

wysokości diet przysługujących Radnemu Gminy. Wskaźnik ten przewiduje, że najwyższa, czyli 

stuprocentowa stawka to jest  kwota 3.200 zł.  Dotyczy to  gminy,  w której  liczba mieszkańców 

mieści się w przedziale od 15.000 do 100.000. Do 100.000 mieszkańców wskaźnik ten wynosi 

75%, a powyżej 100.000 mieszkańców wynosi 100%. Po przeliczeniu tego wskaźnika wychodzi 

3.200 zł, to jest 100% z tych 75%. Propozycja uchwały jest taka, by Przewodniczący Rady Miasta  

otrzymywał miesięczną dietę w wysokości 3.200 zł, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły - 2.500 

zł, Przewodniczący komisji stałych Rady Miasta Piły - 2.500 zł, członkowie Komisji Rewizyjnej – 
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2.000 zł,  członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 2.000 zł.  Pozostali radni, którzy nie 

pełnią  funkcji  w  Radzie  otrzymywaliby  dietę  w  wysokości  1.600  zł.  Zostało  to  zapisane  na 

podstawie możliwości budżetu po konsultacji z Panią skarbnik. Rada Miasta podejmując uchwałę 

rodzącą  skutki  finansowe  dla  budżetu  miasta  zawsze  musi  wskazywać  źródła  finansowania  i 

obecnie w Gminie Piła są zabezpieczone środki na te kwoty. Jest to propozycja po ustaleniu źródła 

finansowania. Radnemu przysługuje dieta za udział w pracach Rady Miasta Piły, jak również w 

pracach komisji, do której został wybrany. W przypadku pełnienia przez radnego w organach Rady 

Miasta Piły kilku funkcji jednocześnie, przysługuje tylko jedna dieta w wysokości przewidzianej 

dla  najwyższej  pełnionej  przez  radnego  funkcji.  Wysokość  diety  ulega  zmniejszeniu  w 

następujących przypadkach: nieobecności na sesji Rady Miasta Piły o 20% - z zastrzeżeniem § 3 

ust. 5 uchwały i nieobecności na posiedzeniach komisji Rady Miasta Piły. Podstawą zmniejszenia 

wysokości diety jest kwota ustalona w § 1 ust. 1 tej uchwały. Beata Dudzińska, Prezydent Miasta 

Piły zapoznała się z projektem tej uchwały i nie wniosła sprzeciwu.

Radna  Halina  Łuś powiedziała,  że  korzystając  z  przysługującego  jej  prawa,  chciałaby 

zaproponować inne  zapisy  w poszczególnych punktach tej  uchwały.  Jeśli  chodzi  o  §  1,  ust.  1 

chciałaby zaproponować zapisy procentowe, a nie kwotowe z dwóch powodów. Po pierwsze: być 

może przy zmieniających się inflacyjnych  procesach, za rok, lub półtora roku pojawi się nowa 

podstawa do naliczania diet i  w tej sytuacji trzeba będzie powrócić do tej uchwały. W sytuacji  

wskaźników procentowych będą one waloryzowane wegług wskaźników, które zostaną ustalone. 

Procentowy zapis w uchwale, dotyczący wysokości diet, jest już uchwalony przez Radę Powiatu 

Pilskiego. Został także opublikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i w 

związku z tym Zarząd nie ma zastrzeżeń, co do procentowego wyrażania zapisów, jeśli chodzi o 

wysokość diet. Pani Radna zaproponowała, aby w preambule było zamienione słowo „procentowo” 

na „kwotowo”.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta odpowiedziała, że na ten 

moment mamy zaprezentowany projekt uchwały, do którego musimy się odnieść. 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że Radna Halina Łuś proponuje 

Państwu zapisy procentowe co do wysokości diet, w odniesieniu do maksymalnej stawki, która jest 

przewidziana dla miasta. Wniosek należy przegłosować, jeśli zostanie przyjęty, to projekt uchwały 

będzie dalej procedowany - ze zmianami, które Pani Radna zaprezentuje, natomiast jeśli wniosek 

nie  zostanie  przyjęty,  dalsze  procedowanie  kwot  procentowych  kończy  swój  bieg.  Jeżeli  po 

przyjęciu wniosku, kwoty procentowe będą większe od zaproponowanych, to spowoduje to skutek 

do budżetu i wtedy trzeba wskazać źródło finansowania, powstałych na skutek zmiany kwot deficyt 
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będzie pokryty.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła radną Halinę 

Łuś o doprecyzowanie treści składanego wniosku.

Radna Halina Łuś powiedziała, że chciałaby poprosić o opinię Państwa radnych, czy zgadzają się, 

aby dokonać zmiany sposobu naliczania diet z kwotowej, na procentową.”  

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  poprosiła  o 

przygotowanie głosowania wniosku radnej Haliny Łuś dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (3), WSTRZYMAŁO 

SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  o 

przygotowanie głosowania wniosku radnej Haliny Łuś dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (1), PRZECIW (2), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania wniosku radnej Haliny Łuś dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (4), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Radna Halina Łuś powiedziała, że chciałaby odnieść się do punktu 2 projektu uchwały. Ponieważ 

aktualny projekt nie precyzuje 20% w stosunku do diety, którą radny otrzymuje, w związku z tym 

chciałaby zaproponować zmianę w tym zapisie następującej treści, że  ,,za nieobecność na sesji 

Rady Miasta Piły o 15% najniższej kwoty diety a za nieobecność na posiedzeniu komisji – 10% 

najniższej kwoty diety”.

Radna Halina Łuś poprosiła aby doprecyzować, ile wynosi 20% kwoty zmniejszenia wysokości 
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diety.

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że w § 1 pkt 1 uchwały jest mowa 

o tym, że ustala się miesięczne diety dla radnych Rady Miasta i w podpunktach są wymienione  

wysokości diet. W  § 1 pkt 2 jest mowa o tym, że wysokość diety wyznaczonej dla danego radnego 

ulega zmniejszeniu o 20%. Słowo dieta oznacza w tym przypadku wysokość diety przysługującej 

danemu radnemu.  

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta powiedziała,  że 

przypomina  sobie  sytuację  sprzed  pięciu  lat,  gdy  funkcjonowała  poprzednia  Rada  Miasta. 

Argumentacja Prezydenta Miasta była taka, by zmniejszać wysokość diety o 20% w przypadku 

nieusprawiedliwionej  nieobecności.  Gdy  jesteśmy  zatrudnieni  na  podstawie  umowy  o  pracę  i 

przebywamy na zwolnieniu lekarskim 80% pokrywa zakład pracy. Jest to czynnik mobilizujący 

radnych do uczestniczenia w posiedzeniach, ponieważ niejednokrotnie zapadają ważne decyzje i 

konieczna jest obecność radnych na posiedzeniu komisji i na sesji Rady Miasta od początku do 

końca.

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że dieta rekompensuje utracone 

wynagrodzenie, czyli jeżeli opuszczamy zakład pracy i udajemy się na posiedzenie komisji czy też 

sesji.  Jeżeli  pracujemy w zakładzie  pracy,  to  w  trakcie  zwolnienia  lekarskiego  również  mamy 

potrącane wynagrodzenie o 20% uposażenia. Ten zapis nie może być zmieniony, gdyż wynika on 

wprost z ustawy.

Radna  Halina  Łuś  powiedziała,  że  część  radnych  opuszcza  posiedzenia  komisji  przed  ich 

zakończeniem i nie ma potrącane 20%. 

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta odpowiedziała, że jak 

najbardziej zgadza się z tym stwierdzeniem, na pewno wszyscy to zauważamy i sądzi, że trzeba 

poruszyć tę kwestię.

Radna  Halina  Łuś powiedziała,  że  rozumie  argumentację  którą  Państwo  przyjęli,  że  20% 

potrącenie, ale każda Rada ma prawo ustalić sobie procent według własnego uznania. Są Rady, 

gdzie uszczerbek z powodu nieobecności wynosi zaledwie 5%. Dlatego osobiście uważam, że przy 

kwocie  np.:  3.200  zł  w  przypadku  niemożności  obecności  na  posiedzeniu  Rady,  potrącenie 

wyniosłoby 600 zł. Uważam to za niesprawiedliwe w kontekście ekonomicznym. Z uwagi na to, że 

potrącanie 20% diety za nieobecność jest zbyt wysokim procentem, zarówno co do obecności na 

sesji,  jak  i  posiedzeniu  komisji  -  składam propozycję  15% za  nieobecność  na  sesji  i  10% za  
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nieobecność na komisji od najniższej diety.

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że radni, którzy zostali do końca 

posiedzenia komisji powinni mieć dodatek w wysokości 5%. Jeśli chodzi o dyscyplinowanie, to my 

powinniśmy wpłynąć  na  radnych,  którzy  przychodzą  i  wychodzą.  Każdy  radny  ma obowiązek 

zwolnić się u Przewodniczącego i musi to uzasadnić. Jest to kwestia zachowania kultury osobistej. 

Radny, który jest wybrany przez mieszkańców powinien być wzorem do naśladowania. Jeśli radny 

zgłosi potrzebę wyjścia to zupełnie inaczej to wygląda, również przy przeprowadzaniu głosowań.”

Radna Halina Łuś powiedziała,  że chciałaby ustosunkować się do słów Pani Przewodniczącej 

Rady Miasta Marii Kubicy. Z logicznego punktu widzenia, żadna kara nie motywuje. Rozumiem, że 

kary muszą być. Wyobraźmy sobie sytuację, że Pani Radna Teresa Kasior cały tydzień pracuje na 

rzecz Gminy i jego mieszkańców, a jednego dnia nie może uczestniczyć w posiedzeniu komisji i  

potrąca się jej 20%. 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że umniejszanie diety nie wynika 

ze  złej  woli  Rady,  czy  Gminy.  Możliwość  niezmniejszania  diety  jest  wykluczona  przez 

orzecznictwo sądów i  rozstrzygnięcia  nadzorcze  wojewody.  Ustawodawca dał  tylko  możliwość 

dowolnego ustalania kwoty tego zmniejszenia. Jeżeli przyjmiemy tę uchwałę, w obecnym kształcie 

nie oznacza to, że przez pięć lat będziemy musieli trzymać się tych normatywów. Jeżeli jest taka  

potrzeba, to będziemy rozmawiać z Panią Prezydent o możliwości powrotu do tej dyskusji.

Radna Halina Łuś powiedziała, że jej zdaniem zmiana wysokości procentowej za nieobecność nie 

uczyni  dziury  budżetowej.  Zaapelowała  o  uruchomienie  myślenia  społeczno  –  ekonomicznego. 

Będę obecna na każdej sesji i komisji, jeśli zdrowie mi na to pozwoli.  Z całą pewnością 20% 

potrącenia  za  komisję  i  za  sesję  to  zbyt  wysoki  minus  na  poszczególnego  radnego.  Proszę  o 

przegłosowanie wniosku, dotyczącego wysokości procentu, bez zapisu, że ,,od najniższej diety”. 

15% za sesję i 10% za posiedzenie komisji.”

Radna Emilia Piechocka powiedziała, że była nieobecna na komisji z powodu przeprowadzonej 

operacji  i  również  miała  potrącenie  20%.  Taka  nieobecność  powinna  być  traktowana  jako 

usprawiedliwiona.

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że propozycja była przygotowana 

wspólnie. Były na to pieniądze z budżetu. W przypadku zmiany trzeba zastanowić się skąd wziąć 

pieniądze.
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Radna  Halina  Łuś powiedziała,  że  Pan  Prezydent  powiedział,  że  jeśli  zmieni  się  podstawa 

naliczania, będzie możliwość powrotu w przyszłym roku do uchwały, przy konstruowaniu nowego 

budżetu. Możemy do tego wrócić, ponieważ naliczanie procentowe jest korzystniejsze dla radnych. 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że może tak być.

Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że nie może wypowiadać się w 

imieniu  pozostałych  radnych,  więc  co  najwyżej  możemy  powrócić  do  tematu,  a  nie  do 

procedowania samej zmiany.

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że budżet na ten rok konstruowany był w 

oparciu o istniejące uchwały, które są w obiegu prawnym, czyli uchwały z listopada 2021 roku, 

ponieważ wtedy była ostatnia zmiana wysokości diet. Wysokości diet dla radnych ustalane są w 

oparciu  o  zapisy  tej  uchwały.  I  takie  jest  zabezpieczenie  w budżecie.  W związku  z  tym,  aby 

dokonać  zmian,  potrzebna  jest  nowa  uchwała  z  nowymi  stawkami.  Projekt,  który  został 

zaproponowany  został  uzgodniony  z  Prezydentem  Miasta  Piły,  który  musi  wyrazić  zgodę  na 

zabezpieczenie dodatkowych środków w budżecie na ten cel, ze skutkiem finansowym. Zmiany 

wysokości diet,  które zostały zaproponowane, będą kosztowały budżet miasta 100.000 zł,  które 

będzie  trzeba  do  projektu  wpisać.  Jeżeli  uchwała  wejdzie  w  życie  i  będzie  opublikowana  w 

Dzienniku Urzędowym jeszcze w czerwcu to skutek finansowy od 1 lipca będzie na poziomie 

50.000 zł i trzeba będzie zabezpieczyć dodatkowe środki pieniężne po jej opublikowaniu. Nie może 

być mowy o nie zmniejszaniu diety w uchwale, ponieważ takie uchwały wojewodowie w ramach 

rozstrzygnięć nadzorczych, a także Regionalne Izby Obrachunkowe unieważniają.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  poprosiła  o 

przygotowanie głosowania wniosku radnej Haliny Łuś dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (3), WSTRZYMAŁO 
SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)
Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  o 

przygotowanie głosowania wniosku radnej Haliny Łuś dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (1), PRZECIW (2), WSTRZYMAŁO SIĘ 
(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)
Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania wniosku radnej Haliny Łuś dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (4), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta  Stalęga,  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  poprosiła  o 

przygotowanie głosowania projektu uchwały dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO 

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  o 

przygotowanie głosowania projektu uchwały dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poprosiła  o  przygotowanie 

głosowania projektu uchwały dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ 

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 25.   Informacja w sprawie interpelacji i zapyta  ń – druk nr 19.  

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji w dniu 11.06.2024 r.

Ad 26.   Wolne g  łosy, wnioski i informacje.  

Ad  27.   Zamkni  ęcie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Budżetu 

i Rozwoju Miasta zamknęła posiedzenie komisji.
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  Protokół sporządził:                                       
        
 /-/  Krzysztof Bielka

 Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

/-/ Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Maria Kubica

2. Mateusz Pazdej

3. Emilia Piechocka

4. Anna Solarska

5. Marek Toboła

                                                               

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych

 /-/       Teresa Kasior  

Protokół podpisali:                                    

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Przemysław Jarecki

3. Józef Jopek

4. Urszula Kaczmarek

5. Kamila Karwacka

6. Halina Łuś

7. Gabriela Milska

8. Agnieszka Molęda

9. Jan Szwedziński

Przewodnicząca Komisji Budżetu 

I Rozwoju Miasta
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/-/ Wioletta Stalęga

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Ewa Krupka - Zaręba

3. Maria Miler

4. Magdalena Pabich

5. Lucjan Szutkowski
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